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ANSLAG/BEVIS     Kommunstyrelsen 2021-11-24 §§ 345-377, 379-395 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp                        Datum när anslaget tas ner 

2021-11-29   2021-12-21   

Förvaringsplats för protokoll 

Kommunhuset Finspång 

 

  

 

  

Plats och tid: 

 

Sessionssalen, den 24 november 2021, kl. 13:00-15.30 

Beslutande: Ulrika Jeansson (S) 

Kristin Yderfors (C) ersätter Hugo Andersson (C) 

Inge Jacobsson (M) 

Frida Granath (S) 

Jonny Persson (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) ersätter Jan-Erik Heintze (S) 

Kristin Andersson (KD) 

Mikael Wallin (L) ersätter Carl-Gustaf Mörner (M) 

Torgny Maurer (SD) 

Kai Hallgren (SD) 

Stefan Carlsson (V) 

 

Ersättare: Bertil Senestad (S) ej närvarande 

Patrik Karlsson (S) närvarande § 393 

Josefina Leo (S) ej närvarande 

Marie Johansson (KD) ej närvarande 

Ralph Kronholm (M) ej närvarande 

Nathalie Pettersson (SD) ej närvarande 

Sven-Inge Eriksson (SD) ej närvarande 

Ingrid Westlund (V) ej närvarande §§ 370-395 

Övriga 

deltagare:  

 

Monica Brodén (MP) insynsplats, Berit Martinsson (S) ordf. KF, Johan Malmberg 

kommundirektör, Kristina Langfos registrator, 

Övriga tjänstepersoner: Maria Samson, Helén Wallman, Anette Asklöf, Anders 

Pantzar, Annica Ottosson, Jonas Andersson, Magnus Pirholt, Patrik Eriksson, Jane 

Hjelmqvist, Mats Johansson, Lina Alm, Linda Johansson, Jessica Sylvan, Carl Axén 

 

Justering: Kommunstyrelsens kontor, måndag 29 november kl. 8.00 

 

Underskrifter: 

 

Sekreterare 

 

_______________________________ 

Kristina Langfos 

 

Paragraf 

 

345 - 395 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Ulrika Jeansson 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Frida Granath 
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Innehållsförteckning 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 345 

  

Rapportering investeringar tertial 2 2021 2021-§ 346 

  

Bolagsstyrningsrapport 2020 FFIA 2021-§ 347 

  

Bolagsstyrningsrapport 2020, Vallonbygden AB  2021-§ 348 

  

Bolagsstyrningsrapport 2020, Finet AB 2021-§ 349 

  

Bolagsstyrningsrapport 2020, Finspångs Tekniska Verk AB 2021-§ 350 

  

Taxor 2022 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 

övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

2021-§ 351 

  

Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt skatepark 2021-§ 352 

  

Användning av medel för undersökningar nedströms Rejmyre 

glasbruk 

2021-§ 353 

  

Investeringsmedgivande- Nytt hållplatsläge Skatglädjen- 

Hårstorp 

2021-§ 354 

  

Investeringsmedgivande - nytt hållplatsläge Storängsskolan 

samt ändrat genomförande nytt hållplatsläge Gröna vägen 

2021-§ 355 

  

Svar på medborgarförslag - ålanpassning av vattenkraftverk i 

Finspång 

2021-§ 356 

  

Svar på e-förslag - farthinder och övergångsställen på 

Torstorpsvägen 

2021-§ 357 

  

Svar på e-förslag - Utveckling av stationsområdet 2021-§ 358 

  

Svar på medborgarförslag - Café och industrimuseum i 

stationshuset, park och promenadstråk längs Skuten 

2021-§ 359 

  

Svar på medborgarförslag - Gör om stationshuset till en 

restaurang- och hotellutbildning 

2021-§ 360 

  

Svar på medborgarförslag - museum i gamla stationshuset 2021-§ 361 
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Svar på e-förslag - ramp för iläggning av båt i Glan vid 

Vistinge  

2021-§ 362 

  

Svar på medborgarförslag -utegym i Bruksparken 2021-§ 363 

  

Svar på medborgarförslag - satsa på fler utegym 2021-§ 364 

  

Svar på medborgarförslag - parkering för studerande 2021-§ 365 

  

Svar på e-förslag - upplyst cykelväg på Nyhem 2021-§ 366 

  

Svar på motion - Frivillighet när det gäller delade turer 2021-§ 367 

  

Svar på medborgarförslag - Sluta att använda ordet brukare om 

äldre personer 

2021-§ 368 

  

Förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland 2021-§ 369 

  

Månadsrapport internkontroll ledningsstaben november 2021 2021-§ 370 

  

Riskkontroll pensionsplaceringar september 2021 2021-§ 371 

  

Skuldförvaltarrapport september 2021 2021-§ 372 

  

Prioriterade uppdrag 2022 2021-§ 373 

  

Detaljplan för Värmeverket samt del av Hårstorp 1:1 med flera, 

Finspångs kommun, antagande 

2021-§ 374 

  

Planbesked Hotellet 5 2021-§ 375 

  

Detaljplan för Viggestorp 5:1 , m fl, väster om väg 215 2021-§ 376 

  

Planbesked Östermalm 1:12 2021-§ 377 

  

Kommungemensamma kostnader – överföring av medel till 

sektor samhällsbyggnad för flygfotografering och kartering. 

2021-§ 378 

  

Statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS och SoL sektor 

social omsorg, kvartal 3 2021 

2021-§ 379 

  

Internkontroll sektor social omsorg november 2021 2021-§ 380 
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Prestationsbaserad ersättning statsbidrag till uppdrag psykisk 

hälsa för åren 2016-2018 

2021-§ 381 

  

Investeringsplan 2022-2024 2021-§ 382 

  

Investeringsmedgivande - Bergslagsvägen etapp 2 2021-§ 383 

  

Vägnamn för nytt bostadsområde vid Melby, Finspång 2021-§ 384 

  

Investeringsmedgivande- gång-och cykelväg Viggestorp 2021-§ 385 

  

Fastighetsförvärv -SOLHÖJDEN 9, Siemenshallen 2021-§ 386 

  

Solelsprogram för Finspångs kommun 2021-§ 387 

  

Ansökan om utvecklings- och omställningsmedel -  arbete 

optimerad grundbemanning 

2021-§ 388 

  

Revidering av överenskommelse om samverkansavtal gällande 

gemensamt HVB Fyrbylund 

2021-§ 389 

  

Utvecklingsmedel för demokrativeckan 2022 2021-§ 390 

  

Yttrande avseende trafikutredning Finspångs landsbygd 2021-§ 391 

  

Kompensation till Medley AB på grund av nedstängning, 2021 2021-§ 392 

  

Informationsärenden 2021-§ 393 

  

Att anmälda delegeringsbeslut läggs till handlingarna 2021-§ 394 

  

Delgivningar 2021-§ 395 
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2021-§ 345 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Att fastställa föredragningslistans innehåll med tillägget Nämndinitiativ 

från Sverigedemokraterna under punkt 49 

- - - - - 
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2021-§ 346   Dnr: KS.2021.0622 

 

Rapportering investeringar tertial 2 2021 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens ekonomistyrningsregler ska rapportering av pågående 

investeringar göras till kommunfullmäktige två gånger per år i samband med 

tertialbokslutet den 31 augusti och årsbokslutet. Rapporteringen ska innehålla 

budget, ackumulerat utfall, prognos, kommentar vid avvikelser och beräknat 

slutdatum. 

 

Kommunens sektorer följer löpande upp sina investeringsprojekt under året. 

Bland annat görs ekonomiska prognoser i beslutsstödsystemet insight och 

statusrapportering med kommentarer redovisas i stratsys. Förvaltningen 

överlämnar utifrån detta en rapportering av kommunens investeringar vid tertial 

2 2021. 

 

Investeringsbudgeten under året uppgår totalt till 347 mnkr. Av dessa medel var 

165 mnkr beslutade för år 2021 i enligt med strategisk plan. Flera projekt löper 

under flera år, 182 mnkr avsåg projekt överförda från föregående års 

investeringsbudget. Här återfinns de flesta projekt inom investeringsanslag för 

fastighetsinvesteringar, offentliga miljöer och infrastruktur. Inom anslag för 

exploatering fanns även ackumulerade medel för kommande exploateringar. 

 

Under föregående året beslutade kommunfullmäktige om investeringar utöver 

plan, däribland 4,4 mnkr för iordningställande av lokaler i kommunhuset för att 

skapa förutsättningar för att inrymma kommunens förvaltning. Projektet var vid 

andra tertialet pågående men är på väg att slutredovisas. 

 

Vid andra tertialet uppgick upparbetade investeringsutgifter för 2021 till 38 

mnkr. Endast ett fåtal projekt hann att slutföras och avslutats under denna period. 

De flesta projekt avser investeringsanslag för verksamhetsinvesteringar där 

sektorerna bland annat investerat i inventarier till enheterna.  

 

Pågående investeringar som ännu inte har färdigställts uppgår till budgeterade 

342 mnkr. De flesta investeringsanslag återfinns inom sektor samhällsbyggnad 

som bland annat ansvarar för kommunens infrastruktur, fastigheter och 

exploatering.  Sedan förra hösten pågår arbetet med centrumutveckling av 

Bergslagsvägen, där budgeterat kostnad uppgår till 14,6 mnkr.   

 

Kommunfullmäktige har beslutat att anslå investeringsmedel för ny förskola i 

Lotorp med en fördelning av investeringsbudgeten under två år, ytterligare medel 

är anslaget för år 2022. Under våren köpte kommunen det gamla Lasarettet av 

regionen, utredning av fortsatta användningsområde av fastighet och mark pågår. 
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För år 2021 avsattes 13,5 mnkr till reinvesteringar/underhållsinvesteringar inom 

anslaget fastighetsinvesteringar men flera projekt är ännu inte slutredovisade vid 

det andra tertialet. Prognosen visar att flera stora projekt endast är påbörjade och 

beräknas fortsätta även nästa år.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

 

1. Att godkänna rapportering investeringar tertial 2 2021 

 

- - - - - 
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2021-§ 347   Dnr: KS.2021.0663 

 

Bolagsstyrningsrapport 2020 FFIA 

Beskrivning av ärendet 

Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 

kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 

kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 

vilket sätt bolagen bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 

övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  

 

Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 

varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 

under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 

inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 

kapitel 2.  

 

Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 

enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 

befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 

befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 

principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 

arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 

lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 

principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 

olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 

speciallagstiftning.  

 

FFIA´s styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten som nu lämnas över till 

kommunstyrelsen för beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, 

utifrån uppsiktsplikten besvarat ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera 

vad som framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska 

detta ge en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 

kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   

 

Kommentar 

Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 

ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 

kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta kan 

konstateras att FFIA för i år har tagit fram en internkontrollplan. FFIA har även 

tagit fram ett underlag för utvärdering av styrelsens och VD:s arbete i enlighet 

med aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. Utvärderingen kommer 

att ske vid nästa styrelsemöte. I övrigt finns inga synpunkter, men 
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kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete avseende 

ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens utveckling och de 

tillväxtpolitiska målsättningarna.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 

kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 

3. Att ta årsredovisning och hållbarhetsrapport till protokollet 

 

 

- - - - - 
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2021-§ 348   Dnr: KS.2021.0923 

 

Bolagsstyrningsrapport 2020, Vallonbygden AB  

Beskrivning av ärendet 

Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 

kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 

kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 

vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 

övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  

 

Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 

varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 

under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 

inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 

kapitel 2.  

 

Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 

enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 

befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 

befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 

principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 

arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 

lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 

principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 

olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 

speciallagstiftning.  

 

Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 

godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 

beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 

bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 

framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 

en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 

kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   

 

Kommentar 

Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 

ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 

kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Utvärdering av VD och 

styrelse har inte skett utifrån vad som framgår av aktiebolagslagen och det 

generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, men kommunstyrelsen 

poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete avseende ledning, styrning 
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och utveckling till gagn för hela kommunens utveckling och de tillväxtpolitiska 

målsättningarna.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 

kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 

3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

- - - - - 
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2021-§ 349   Dnr: KS.2021.0924 

 

Bolagsstyrningsrapport 2020, Finet AB 

Beskrivning av ärendet 

Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 

kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 

kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 

vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 

övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  

 

Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 

varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 

under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 

inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 

kapitel 2.  

 

Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 

enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 

befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 

befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 

principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 

arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 

lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 

principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 

olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 

speciallagstiftning.  

 

Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 

godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 

beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 

bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 

framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 

en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 

kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   

 

Kommentar 

Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 

ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 

kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta visar 

rapporten bolaget under året tagit fram en internkontrollplan. Utvärdering av VD 

och styrelse behöver ske på ett mer systematiskt sätt utifrån vad som framgår av 

aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, 
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men kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete 

avseende ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens 

utveckling och de tillväxtpolitiska målsättningarna.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 

kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 

3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

- - - - - 
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2021-§ 350   Dnr: KS.2021.0925 

 

Bolagsstyrningsrapport 2020, Finspångs Tekniska Verk AB 

Beskrivning av ärendet 

Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 

kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 

kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 

vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 

övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  

 

Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 

varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 

under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 

ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 

inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 

kapitel 2.  

 

Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 

enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 

befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 

befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 

principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 

arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 

lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 

principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 

olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 

speciallagstiftning.  

 

Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 

godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 

beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 

bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 

framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 

en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 

kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   

 

Kommentar 

Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 

ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 

kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta visar 

rapporten bolaget under året tagit fram en internkontrollplan. Utvärdering av VD 

och styrelse behöver ske på ett mer systematiskt sätt utifrån vad som framgår av 

aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, 
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men kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete 

avseende ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens 

utveckling och de tillväxtpolitiska målsättningarna.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 

kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 

3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

- - - - - 
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2021-§ 351   Dnr: KS.2021.0957 

 

Taxor 2022 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 
övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

Beskrivning av ärendet 

Enligt lagstiftning och ägardirektivet till Finspångs Tekniska Verk AB (FTV) 

ska kommunfullmäktige fastställa taxor för vatten och avlopp respektive 

avfallshantering för 2022. Övriga taxor fastställs av bolaget men 

kommunstyrelsen ska informeras om avgifterna. 

 

FTV har vid styrelsemöte 24 augusti och 19 oktober 2021 behandlat taxor för 

2022. FTV har också lämnat in en skrivelse daterad 2020-09-28 med information 

om taxorna, som är bifogat till ärendet. 

 

Styrelsen föreslår en höjning av taxa för vatten och avlopp med 5 % och att taxa 

för avfallshantering behålls oförändrad. Förslaget redovisas i styrelseprotokollet 

24 augusti, punkt 7 Ekonomi. FTV har i skrivelsen beskrivit orsakerna till 

förslaget om höjningen av taxan för vatten och avlopp. Den här 

avgiftsfinansierade verksamheten som ordnar vattentjänster enligt Lag om 

allmänna vattentjänster står fortsatt inför stora utmaningar bland annat på grund 

av klimatförändringar, åldrande anläggningar och ett åldrande ledningsnät 

 

Styrelsen beslutade att anläggningsavgiften (anslutning) höjs med 15 % och att 

fjärrvärmetaxan höjs med 1 % Övriga taxor föreslås lämnas oförändrade. FTV 

beslutade den 19 oktober att ändra höjningen av fjärrvärmetaxan från tidigare 

beslutat 1% till 1,5%. Detta utifrån att bolagets kostnadsbudget är klar och de ser 

stora kostnadsökningar, framförallt för bränsle. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att kommunstyrelsen, med Finspångs Tekniska Verk AB:s 

styrelseprotokoll 2021-08-24 och 2021-10-19 samt skrivelsen 2020-09-28, 

tar emot information om fjärrvärmetaxa och övriga taxor för 2022. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

2.  Att fastställa taxa för vatten och avlopp för 2022 med taxehöjning på 5 % 

enligt Finspångs Tekniska Verks styrelseprotokoll 2021-08-24. 

 

3. Att fastställa oförändrad taxa för avfallshantering för 2022 enligt 

Finspångs Tekniska Verks styrelseprotokoll 2021-08-24. 
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2021-§ 352   Dnr:  

 

Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt skatepark 

Beskrivning av ärendet  

Ärendet har sin utgångspunkt i ett e-förslag till Finspångs kommun, KS. 

2015.0645.016. Kommunstyrelsen fattade beslut på att projektera och genomföra 

Finspångs skatepark vid Arena Grosvad med ett finansiellt medgivande på 7 

miljoner kronor. Skateparken stod färdig maj 2020 och riktar sig till medborgare 

i alla åldrar. 

 

Uppdraget tilldelades sektor samhällsbyggnad som i samverkan med utveckling- 

och näringslivsavdelningen genomfört projektet.  

En ambition i det strategiska arbetet för att minimera risken för skadegörelse och 

optimera platsens värde var att blanda utbudet av olika aktiviteter för en bred 

åldersgrupp vid skateparken. Därav har utveckling- och näringslivsavdelningen 

parallellt utanför projektet utvecklat ytan i direkt anslutning till skateparken med 

två nya boulebanor samt parkourställningar. Upplägget var även ett sätt att öka 

känslan av trygghet på platsen i ett öppet stråk längs ekbacken.  

Projektet innefattar skateanläggning med tillhörande markyta. Betongpartier, 

grönyta, träd, marksten, cortenstål, belysning, cykelparkering, återvinningskärl 

och bänkar vilket tillsammans innefattar den större delen av den gemensamma 

ytan.  

I bifogad ekonomisk slutredovisning framgår att investeringskostnaden uppgår 

till 7 192 358 kronor. Projektet översteg där med budget som motsvarar ca 2,7%. 

Anledningen till budgetavvikelsen är att en stor vattensamling upptäcktes vid 

grävningen och ett fördyrande arbete var nödvändigt att genomföras för att leda 

bort vattnet och kunna skapa ett bra underlag för betongen och minska risken för 

framtida sättningar. Extra belysningspunkter lades också in för att förstärka 

tryggheten på platsen. Denna kompensering var i projekteringsfasen svår att 

förutse och nödvändig att genomföra för att på ett bra sätt slutföra projektet och 

nå de effekter som ingick i ambitionen. 

Totala tillkommande driftkostnaden för skötsel av parken beräknas till 90 834 kr. 

Kapitalkostnaderna för åtgärden uppgår 351 794 kronor per år. Äskande för 

tillkommande budgetram har sammanställts i särskilda delegationsbeslut.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning Extremsportanläggning/skateboardpark 

- - - - - 
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2021-§ 353   Dnr: KS.2016.0085 

 

Användning av medel för undersökningar nedströms Rejmyre 
glasbruk 

Beskrivning av ärendet 

Området vid Rejmyre Glasbruk har konstaterats förorenat. Senaste utredningarna 

som genomfördes på området var 2016, då en förstudie på markföroreningar 

genomfördes. Det är framför allt tre områden inom glasbruksområdet som har 

undersökts, våtmarksområdet nedanför deponislänten, deponislänten samt 

marken på glasbruksområdet. 

Resultat på förstudien indikerar att föroreningssituationen i marken kring 

glasbruksområdet är stor.  Framför allt metallerna bly, arsenik och barium, men 

även antimon, kadmium, koppas och krom överskrider riktvärden för 

industrimark. Även ytvatten är provtaget och det är konstaterat att ytvatten som 

passerar området är påverkat av metaller, framförallt arsenik, koppar och zink. 

Det konstateras av förstudien att den primära föroreningskällan är den 

efterlämnade deponin där avfall från glasbruket under verksamhetsåren har 

deponerats.  

Antaganden har också gjorts att våtmarken fungerar som en sekundär 

föroreningskälla, då det troligtvis i dagsläget fungerar som en sorptionsbarriär 

där metaller ansamlats under längre tid, men det råder oklarheter om det faktiskt 

fungerar så och isåfall hur länge våtmarken skulle fungera som en 

sorptionbarriär.  

Målet med undersökningarna 

Förstudien lyckades aldrig att avgränsa ett föroreningsområde. Därför är det 

fortfarande osäkert hur mycket metaller som lakar från området och hur 

påverkad nedströms vattendrag, sjöar och dricksvattentäkt är och blir påverkat av 

föroreningssituationen. En platsspecifik konceptuell modell för hur 

föroreningarna kommer att kunna påverka riskintressenter i området har tagits 

fram.  

Således behöver grundvatten utredas för att avgränsa området och beskriva 

transporten av arsenik och andra metaller. Man bör även utreda, då det beräknas 

finnas över 100 ton metaller i området, huruvida de har en benägenhet att laka ut 

eller inte samt kapaciteten för våtmarken att uppehålla föroreningar.  

 

De planerade undersökningarna kommer i sin tur ligga till grund för hur 

omfattande en huvudstudie kommer behöva bli. Huvudstudie i sin tur genomförs 

med syfte att finna genomförandeplaner för att minimera och i vissa lägen 

eliminera riskerna med det förorenade området. 
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Ekonomiska förutsättningar 

I årsrapporteringen 2016 avsattes medel av kommunstyrelsen, för att fortsatt 

kunna arbeta med förorenade områden och göra de utredningar som var 

nödvändiga framåt.     

 

Budgeterat för dessa nedströms utredningar är 567 000 kr. Under 600 000 kr 

behöver inte en förnyad konkurrensutsättning genomföras utifrån befintligt 

RAM-avtal för miljöteknisk markkonsult. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att sektor Samhällsbyggnad ges möjlighet att använda max 600 000 kr av 

avsatta medelför fortsatta undersökningar inom Rejmyre för att kunna 

avgränsa föroreningssituationen. 
 

- - - - - 
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2021-§ 354   Dnr: KS.2020.1065 

 

Investeringsmedgivande- Nytt hållplatsläge Skatglädjen- 
Hårstorp 

Beskrivning av ärendet 

Sektor Samhällsbyggnad önskar ta del av 2021 års investeringsmedel enligt 

beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 infrastruktur, markerat med X, för nytt 

hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp.  

Arbetet med en kontinuerlig effektivisering och tillgänglighet av 

kollektivtrafiken är en del av Finspångs kommuns trafikstrategiska 

utvecklingsarbete. Som ett led i detta har, i samarbete med Östgötatrafiken, ett 

antal hållplatslägen i Finspångs kommun pekats ut för åtgärd.  

Hållplatsläge Skatglädjen och Hårstorpsvägen är båda i stort behov av åtgärd. 

Hållplatsläge Skatglädjen ligger i ett område som inte är trafiksäkert och består i 

ena riktningen endast av en stolpe i backen. Hållplatsläge Hårstorpsvägen 

uppfyller inte kraven på tillgänglighet och ligger i relativ närhet till 

pendlarparkering Bävervägen. För att få en effektivare och tillgängligare 

kollektivtrafik behöver hållplatslägena åtgärdas. Framtagen åtgärd omfattar en 

sammanslagning av de båda hållplatserna på ett nytt gemensamt 

tillgänglighetsanpassat läge längs Hårstorpsvägen.  

Enligt delegationsbemyndigande 2019-09-30 § 353 punkt 3.21, KS.2020.1065, 

har beslut gällande ansökan om medfinansiering av objektet fattats. 

Förvaltningen har ansökt och beviljats statlig medfinansiering till nytt 

hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp.  

Åtgärden som är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun 

med 50/50 som fördelning innebär en kostnad om 1 600 000 kr varav Finspångs 

kommuns del utgör 800 000 kr.  

Projektet medför ingen tillkommande driftkostnad. Kapitalkostnaderna beräknas 

uppgå till 64 000 kr per år. Denna kostnad täcks till viss del av bidraget från 

Trafikverket, vilket innebär att nettokostnaden för sektor samhällsbyggnad 

beräknas att uppgå till 32 000 kr per år. Budget för kapitalkostnader kommer 

äskas från avsatta kommungemensamma medel. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att sektor samhällsbyggnad erhåller investeringsmedgivande om 800 000 

kr för nytt hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp. 

2. Att finansiering av investeringsbeloppet sker inom ramen för 

infrastruktur enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012. 
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3. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för årskostnaden från 

kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta efter 

färdigställt projekt. 

- - - - - 
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2021-§ 355   Dnr: KS.2020.1065 

 

Investeringsmedgivande - nytt hållplatsläge Storängsskolan 
samt ändrat genomförande nytt hållplatsläge Gröna vägen 

Beskrivning av ärendet 

Sektor Samhällsbyggnad önskar ta del av 2021 års investeringsmedel enligt 

beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 infrastruktur, markerat med X, för nytt 

hållplatsläge Storängsskolan. 

 

I beslutad investeringsplan för 2021-2023 finns inte ovanstående objekt 

namngivet däremot finns objektet nytt hållplatsläge Gröna vägen. På grund av 

oklarheter angående eventuell ny geografisk placering och hur framtida 

trafikering av hållplatsläge Gröna vägen ska se ut föreslår förvaltningen att 

objekt nytt hållplatsläge Storängsskolan genomförs under perioden 2021-2022 

och att budget för nytt hållplatsläge Gröna vägen äskas efter ny placering 

fastställts.  

Hållplatsläge Storängsskolan är idag inte godkänt utifrån krav på tillgänglighet 

och trafiksäkerhet. För att få en effektivare och tillgängligare kollektivtrafik 

behöver hållplatsläget åtgärdas. Framtagen åtgärd omfattar en sammanslagning 

av hållplatsläget på ett nytt gemensamt tillgänglighetsanpassat läge längs Södra 

Storängsvägen.  

 

Enligt delegationsbemyndigande 2019-09-30 § 353 punkt 3.21, KS.2020.1065, 

har beslut gällande ansökan om medfinansiering av objektet fattats. 

Förvaltningen har ansökt och beviljats statlig medfinansiering till nytt 

hållplatsläge Storängsskolan.  

Åtgärden som är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun 

med 50/50 som fördelning innebär en kostnad om 1 500 000 kr varav Finspångs 

kommuns del utgör 750 000 kr. 

 

Den tillkommande årliga driftskostnaden i och med ett genomförande av 

projektet är beräknad till ca 18 000 kr. Kapitalkostnaderna beräknas uppgå till 60 

000 kr per år. Denna kostnad täcks till viss del av bidraget från Trafikverket, 

vilket innebär att nettokostnaden för sektor samhällsbyggnad beräknas att uppgå 

till 30 000 kr per år. Budget för kapitalkostnader och för drift och underhåll 

kommer äskas från avsatta kommungemensamma medel. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att investeringsobjekt enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 

infrastruktur, nytt hållplatsläge Gröna vägen ersätts av nytt hållplatsläge 

Storängsskolan. 
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2. Att sektor samhällsbyggnad erhåller investeringmedgivande om 750 000 

kr för nytt hållplatsläge Storängsskolan. 

3. Att finansiering av investeringsbeloppet sker inom ramen för 

infrastruktur enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012. 

4. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för årskostnaden från 

kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta efter 

färdigställt projekt. 

5. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för ökade 

driftskostnader efter färdigställt projekt. 

 

- - - - - 
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2021-§ 356   Dnr: KS.2020.0687 

 

Svar på medborgarförslag - ålanpassning av vattenkraftverk i 
Finspång 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen har mottagit ett medborgarförslag om att beakta förbindelsen mellan 

Bönern och Lillsjöbäcken i handlingsplanen för den nya förbifarten väg 51 och 

på sikt öppna upp för fiskvandring. Ärendet har anmälts till kommunfullmäktige 

med beslut om att det åter ska dit efter beredning av kommunstyrelsen. 

 

Förslaget bygger på att det finns en svag förbindelse mellan Malviken i Bönnern 

och Lillsjöbäcken och att detta dike skulle fördjupas och vidgas för att få 

lämpligt vattenflöde för fiskvandring. 

 

Vid beredning av ärendet har en enkel analys med modelleringsprogrammet 

SCALGO Live gjorts. Det går inte att verifiera någon vattenförbindelse mellan 

vattenförekomsterna. Analysen visar att det finns en vattendelare som ligger 

relativt nära Malviken och som kan vara svår att förutse. Vid en simulerad 

vattenhöjning på 3 meter saknas fortfarande kontakt mellan punkterna.  

 

Kontakt har tagits med förslagsställaren som inte följt diket utmed hela 

sträckningen, men hade förståelse för att förslaget inte var relevant om 

uppgifterna om vattenförbindelsen inte stämde. Förslagsställaren har även fått ta 

del av underlag från simulering samt höjdprofil över den aktuella sträckan och 

möjlighet att lämna synpunkter. Några ytterligare synpunkter har inte inkommit. 

Kommunen har även genomfört besök på plats. 

 

Eftersom förslaget bygger på en antagen vattenförbindelse som inte kunnat 

verifieras bedöms det inte vara relevant att beakta i handlingsplan för nya 

förbifarten. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

- - - - - 
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2021-§ 357   Dnr: KS.2020.1058 

 

Svar på e-förslag - farthinder och övergångsställen på 
Torstorpsvägen 

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit avseende farthinder och övergångsställen på 

Torstorpsvägen i anslutning till Klövervägen. Förslagsställaren ser dagligen bilar 

köra för fort vid korsningen och de övergångsställen där många barn passerar. På 

grund av att det är dålig sikt vid ett av övergångsställena så har flera personer 

som varit på väg att passera över övergångsstället varit tvungna att kasta sig 

bakåt när bilar kommer och inte visar hänsyn till gående. Förslagsställaren har 

även varit i kontakt med polisen. 

 

Vid kontakt med förslagsställaren så har denne inget ytterligare att kommentera 

utöver innehållet i det inlämnade förslaget förutom att det är angeläget att 

situationen åtgärdas. 

 

Finspångs kommun har för flera år sedan genomfört trafiksäkerhetsåtgärder vid 

den aktuella platsen i form av avsmalning av körbanan för att bidra till lägre 

hastigheter och säkrare passage för oskyddade trafikanter. Förvaltningen är 

emellertid medveten om behovet att genomföra ytterligare 

trafiksäkerhetshöjande åtgärder på Torstorpsvägen och under år 2022 är det 

inplanerat att anlägga ytterligare ca 550 meter gång- och cykelväg längs 

Torstorpsvägen, mellan Klövervägen och länsväg 215. I samband med detta 

arbete är det bland annat även inplanerat att åtgärda de gångpassager som 

förslagsställaren omnämner. Finspångs kommun har ansökt och beviljats statlig 

medfinansiering med 50 procent för genomförande av åtgärden. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1.  Att anse e-förslaget besvarat 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

- - - - - 
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2021-§ 358   Dnr: KS.2021.0169 

 

Svar på e-förslag - Utveckling av stationsområdet 

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit där förslagsställaren önskar att området kring 

stationshuset och närheten till vattnet utnyttjas på ett bättre sätt. Förslagsställaren 

önskar att det gamla stationshuset rustas upp och öppnas för allmänheten samt att 

området närmast vattnet röjs upp för att utöka närheten till vattnet centralt.  

Vid samtal med förslagsställaren påpekar hon vikten av att få en levande miljö 

kring Skuten och stationsområdet. Ett café skulle tillföra en ytterligare dimension 

till området. Att fylla huset med verksamhet bidrar till att skapa en levande miljö 

på stationsområdet.  

Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 

byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 

kommer inrymmas i stationshuset så kommer det vara nödvändigt att både 

genomföra olika anpassningar i byggnaden samt eventuella detaljplaneändringar.   

Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i diskussioner i 

utvecklingen av stationsområdet under en längre tid och förvaltningen anser att 

en utveckling av området skulle bidra till ett mer levande centrum och det finns 

med i kommunens långsiktiga planering. Utifrån Finspångs kommuns tillväxtmål 

att bli 30 000 invånare till år 2035 har förvaltningen i uppdrag att 

detaljplanelägga för ytterligare bostäder. Ett detaljplaneuppdrag som 

förvaltningen har är utveckla det gamla stationsområdet för bostäder i 

kombination med att sammankoppla stationsområdet med centrum och skapa 

allmänna ytor för rekreation och tillgänglighetsgöra området. I detta arbete finns 

planerat att även skapa möjligheter för gångstråk i det aktuella området som ska 

vara tillgänglig för allmänheten. Dock måste en säker gångpassage över 

järnvägsspåret kunna säkerställas.   

Utifrån att det finns ett detaljplaneuppdrag för utveckling av det aktuella området 

så ser förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att planeringen av ett 

grönområde och eventuella justeringar av stationshuset med fördel utförs i 

samband med detaljplanearbetet för Stationsområdet. Det ger möjligheter att 

samordna utformningen av bostäder, allmänna gångstråk med mera. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse e-förslaget besvarat 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 27 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 359   Dnr: KS.2020.0099 

 

Svar på medborgarförslag - Café och industrimuseum i 
stationshuset, park och promenadstråk längs Skuten 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren önskar att Finspångs 

kommun satsar på att göra stationshuset till ett trevligt café och restaurang 

kombinerat med utställningslokaler. Vidare föreslår förslagsställaren att parken 

mot skuten rustas upp med promenadstråk och attraktioner.  

Vid samtal med förslagsställaren så framhävs att Stationshuset bidrar med ett 

historiskt värde samt att Finspångs industrihistoriska värde även bör tas tillvara i 

det aktuella området.  

Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 

byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 

kommer inrymmas i stationshuset så kommer det vara nödvändigt att både 

genomföra olika olika anpassningar i byggnaden samt eventuella 

detaljplaneändringar.   

Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i diskussioner i 

utvecklingen av stationsområdet under en längre tid och förvaltningen anser att 

en utveckling av området skulle bidra till ett mer levande centrum och det finns 

med i kommunens långsiktiga planering. Utifrån Finspångs kommuns tillväxtmål 

att bli 30 000 invånare till år 2035 har förvaltningen i uppdrag att 

detaljplanelägga för ytterligare bostäder. Ett detaljplaneuppdrag som 

förvaltningen har är utveckla det gamla stationsområdet för bostäder i 

kombination med att sammankoppla stationsområdet med centrum och skapa 

allmänna ytor för rekreation och tillgänglighetsgöra området. I detta arbete finns 

planerat att även skapa möjligheter för gångstråk i det aktuella området som ska 

vara tillgänglig för allmänheten. Dock måste en säker gångpassage över 

järnvägsspåret kunna säkerställas.   

Utifrån att det finns ett detaljplaneuppdrag för utveckling av det aktuella området 

så ser förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att planeringen av ett 

grönområde och eventuella justeringar av stationshuset med fördel utförs i 

samband med detaljplanearbetet för Stationsområdet. Det ger möjligheter att 

samordna utformningen av bostäder, allmänna gångstråk med mera. 

Yrkande 

Ulrika Jeansson (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

avslå medborgarförslaget. 

Torgny Maurer samt Kai Hallgren (båda SD) yrkar avslag till Ulrika Jeanssons 

förslag samt bifall till förvaltningens förslag, att anse medborgarförslaget 

besvarat. 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 28 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut och 

ställer dem mot varandra.  

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Ulrika Jeanssons (S) 

förslag, att föreslå kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

Reservation 

Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för deras eget yrkande, att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 29 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 360   Dnr: KS.2021.0451 

 

Svar på medborgarförslag - Gör om stationshuset till en 
restaurang- och hotellutbildning 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren önskar att stationshuset 

förbereds för restaurang och restaurangutbildning med tillhörande hotell. 

Förslagsställaren menar att detta skulle öka attraktiviteten för ortens 

utbildningar. 

Vid samtal med förslagsställaren så menar hon att ett restaurangkök vore en 

lämplig verksamhet i byggnaden. Egen lagad mat ökar attraktiviteten för ortens 

gymnasieskola. Det viktiga är att fylla huset med verksamhet som bidrar till en 

levande miljö vid stationsområdet.  

Fastighetsperspektivet 

Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 

byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 

beslutas så kommer olika anpassningar krävas. Här måste detaljplanefrågan 

belysas. Nuvarande plan anger centrumändamål och med gällande tolkning 

inryms inte utbildning och bostäder i gällande plan. 

Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i möjlighetsdiskussionen 

gällande utvecklingen av stationsområdet. Förvaltningen anser att en utveckling 

av området skulle bidra till ett mer levande centrum. Med stöd i kommunens 

långsiktiga planering och tillväxtmålet att bli 30 000 invånare till år 2035 har 

förvaltningen i uppdrag att detaljplanelägga för ytterligare bostäder.  

Förvaltningen har ett detaljplaneuppdrag att utveckla det gamla stationsområdet 

Uppdraget gäller bostäder och att skapa förutsättningar för ett sammankopplat 

stationsområde med Finspångs centrum samt att skapa allmänna ytor för 

rekreation med hög tillgänglighetsgrad. 

När det gäller frågan kring uppstart av en eventuell restaurangutbildning så pågår 

en kommunal gymnasieutredning där förslag skall ges på framtida 

gymnasieutbildningar. Huruvida en restaurangutbildning kommer att föreslås i 

densamma är i nuläget oklart.   

Utifrån att detaljplaneuppdrag finns för utveckling av det aktuella området så ser 

förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att framtida utveckling av 

stationshuset gynnas av en ny plan. 

Med hänvisning till pågående detaljplaneuppdrag samt en pågående 

gymnasieutredning så ser förvaltningen att förslagsställarens idéer vägs in i de 

givna uppdragen.  

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 30 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Yrkande 

Frida Granath (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

avslå medborgarförslaget. 

Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD) och Mikael Wallin (L) yrkar bifall 

till Fridas förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det bara finns ett förslag till 

beslut och att kommunstyrelsen beslutar enligt Frida Granaths (S) förslag, att 

föreslå kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

- - - - - 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 31 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 361   Dnr: KS.2020.0144 

 

Svar på medborgarförslag - museum i gamla stationshuset 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit. Förslagsställaren föreslår att stationshuset 

skall ställas om till museum med inriktning Finspångs historia. 

Förslagsställaren lyfter upp vikten av att belysa Finspångs historia i ett bredare 

perspektiv. Finspång är en ort med en bred och innehållsrik historia där 

naturligtvis industrins framväxt är central. Här menar förslagsställaren att 

historien har ytterligare perspektiv. Hon lyfter fram folkskolans framväxt, de 

mindre orterna i kommunen och deras unika särdrag samt historien om torpen 

och dess innevånare. 

Vid samtal med förslagsställaren så menar hon att stationshuset vore en utmärkt 

plats att etablera denna typ av verksamhet. Det viktiga är att fylla huset med 

verksamhet som bidrar till en levande miljö vid stationsområdet.  

Fastighetsperspektivet 

Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 

byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 

beslutas så kommer olika anpassningar krävas. Här måste detaljplanefrågan 

belysas. Nuvarande plan anger centrumändamål och med gällande tolkning är det 

tveksamt om museiverksamhet kan tolkas in i gällande plan.  

Det förslagsställaren föreslår är en del av många förslag som funnits med i 

diskussionen gällande stationsområdet. Förvaltningen anser att en utveckling av 

området skulle bidra till ett mer levande centrum.  

Förvaltningen har ett detaljplaneuppdrag att utveckla det gamla stationsområdet 

Uppdraget gäller bostäder och att skapa förutsättningar för ett sammankopplat 

stationsområde med Finspångs centrum samt att skapa allmänna ytor för 

rekreation med hög tillgänglighetsgrad. 

Det ekonomiska perspektivet 

Museiverksamhet i ett framtida renoverat stationshus kommer att generera en 

relativt hög hyresnivå som sannolikt inte kan balanseras med hyresintäkter. 

Kommunal drift måste då balanseras genom skattefinansiering. I ett övrigripande 

perspektiv kan det konstateras att museiverksamhet inte ligger inom den 

kommunala kärnverksamheten. Med de ekonomiska utmaningar som kommunen 

står inför de närmsta åren bedöms inte åtgärden som ekonomiskt hållbar.  

 

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 32 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 

 

 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 33 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 362   Dnr: KS.2021.0171 

 

Svar på e-förslag - ramp för iläggning av båt i Glan vid Vistinge  

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit avseende önskemål att kommunen anordnar en ramp 

för iläggning av båt, placerad vid strandkanten i anslutning till busshållplatsen 

vid Vistinge och den befintliga parkeringen. Förslagsställaren föreslår en enkel 

men rejäl ramp som är öppen för allmänheten samt möjligheter att kunna parkera 

bil och båtsläp i anslutning till rampen. Vidare önskas att rampen är avgiftsfri 

men att betalning för parkering utformas så att dagsturer främjas i första hand. 

Förslagsställaren ser att den här möjligheten skulle gynna många i framtiden i 

och med utvecklingsplanerna för Vistinge och Melby med ytterligare bostäder. 

 

Vid kontakt med förslagsställaren så har denne inget ytterligare att kommentera 

utöver innehållet i det inlämnade förslaget.  

 

Idag finns det få ramper tillgängliga för allmänheten för iläggning av båtar i Glan 

och Finspångs kommun är allmänt positiv till att fler möjligheter för iläggning av 

båtar i Glan tillskapas. När det gäller det aktuella området som förslagsställaren 

omnämner i Vistinge så ägs inte marken av Finspångs kommun. Det pågår 

emellertid detaljplanearbete i det aktuella området och ideér finns hos 

exploatören att även utveckla det aktuella området för fritidsbåtsverksamhet. Om 

och hur det är möjligt att anlägga en ramp för iläggning av båtar styrs av de 

utredningar som genomförs i detaljplanen och exploatörens ambition att utveckla 

området. Med anledning av ovanstående föreslås att e-förslaget avslås. 
 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå e-förslaget. 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 34 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 363   Dnr: KS.2021.0363 

 

Svar på medborgarförslag -utegym i Bruksparken 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit avseende önskemål att kommunen anlägger 

ett utegym i Bruksparken. Förslagsställaren menar att de befintliga utegymmen 

ligger på lite väl avlägsna platser såsom Sonstorp och Grosvad. Ett utegym i 

Bruksparken skulle vara tillgängligt för många och innebära en möjlighet för 

exempelvis barnfamiljer tillsammans kan utnyttja hela parken. Barnen kan leka 

fritt i lekparken och familjen träna i utegymmet samtidigt. Ett utegym i 

Bruksparken bidrar till att ge jämlikhet och hälsa hög prioritet i samhället.  

Vid kontakt med förslagsställaren så har denne inget ytterligare att kommentera 

utöver innehållet i det inlämnade förslaget.  

 

I Finspångs kommun finns idag tre utegym som allmänheten har möjlighet att 

nyttja kostnadsfritt och under vilken tid som helst på dygnet. Utegymen finns vid 

Arena Grosvad, Torstorps motionscentral och i Sonstorp och tanken vid valet av 

platser har varit att de placeras i anslutning till befintliga motionsspår. Under 

senare tid har flera önskemål om utegym som är placerade i parker inom tätorten 

inkommit vilket visar på att det även finns ett intresse av att kunna nyttja utegym 

i mer centrala lägen inom tätorten.  

 

Med ovanstående som bakgrund föreslås att medborgarförslaget inkluderas i den 

fortsatta planeringen men att medborgarförslaget i sig avslås. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget. 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet.  

- - - - - 

 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 35 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 364   Dnr: KS.2021.0411 

 

Svar på medborgarförslag - satsa på fler utegym 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit avseende önskemål att Finspångs kommun 

anlägger fler utegym. Förslagsställarna menar att de befintliga gymmen är 

placerade relativt långt ifrån varandra vilket de uppfattar är både bra och dåligt. 

Som helhet önskar de överlag fler utegym och att dessa bidrar till bättre 

allmänhälsa och mer utomhusaktiviteter. Utegymmen är även ett alternativ till 

traditionella gym och innebär att även personer som inte har förutsättningar att 

köpa gymkort ges möjlighet att kunna träna. Platser som förslagsställarna ser 

skulle gynnas av utegym är Slottsparken, Falla och Grytgöl.  

 

Inga ytterligare kommentarer utöver innehållet i det inlämnade förslaget har 

kunnat tas emot då förslagsställarna tyvärr inte har kunnat nås.   

 

I Finspångs kommun finns idag tre utegym som allmänheten har möjlighet att 

nyttja kostnadsfritt och under vilken tid som helst på dygnet. Utegym finns idag 

vid Arena Grosvad, Torstorps motionscentral och i Sonstorp och tanken vid valet 

av platser har varit att de placeras i anslutning till befintliga motionsspår. Under 

senare tid har flera önskemål om utegym som är placerade i parker inom tätorten 

inkommit vilket visar på att det även finns ett intresse av att kunna nyttja utegym 

i mer centrala lägen inom tätorten.  

 

Med ovanstående som bakgrund föreslås att medborgarförslaget inkluderas i den 

fortsatta planeringen men att medborgarförslaget i sig avslås. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget. 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet.  

- - - - - 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 36 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 365   Dnr: KS.2021.0512 

 

Svar på medborgarförslag - parkering för studerande 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit angående parkering för studerande. 

Förslagsställarna menar att införandet av avgift på skolans parkering innebär 

många hinder för de studerande vid skolan och de önskar gratis parkering eller 

eventuellt studentrabatter. Några av de hinder som lyfts är kostnaden för 

parkering och att fler elever kan komma att kräva distansstudier samt att bil kan 

vara det enda alternativet för en del elever som bor långt bort och 

kollektivtrafiken inte är det bästa alternativet. Vidare beskrivs att det kommer en 

bli en jakt på gratisparkering på morgnarna och att det medför mer trafik och gör 

det farligare för både trafikanter och fotgängare samt att det finns risk att elever 

väljer att söka till andra gymnasier.    

Vid kontakt med förslagsställarna har inga ytterligare kommentarer utöver 

innehållet i det inlämnade förslaget framkommit.   

Finspångs kommun har antagit en strategi för parkering som stödjer kommunens 

övergripande mål om hållbar utveckling och en attraktiv och tillgänglig 

centralort. I strategin anges bland annat nedanstående inriktningsmål: 

• Parkering för besökande och boende ska prioriteras 

• Det ska vara hög omsättning på parkeringsplatser i centrum 

• Tillgången till gratis parkering vid arbetsplatser ska minska  

• Parkering ska i högre grad täcka sina kostnader 

Utifrån ovanstående har ett inledande arbete påbörjats och beslut har fattats om 

att tre av de centrumnära allmänna parkeringsplatserna ska avgiftsbeläggas varav 

den allmänna parkeringen vid Bergska/Bildningen utgör en av dessa. Utifrån 

gällande lagstiftning för parkering på allmän plats medges inte möjligheten att 

särskilja parkeringsavgiften för vissa grupper.  Det finns emellertid möjlighet att 

kunna parkera avgiftsfritt på huvuddelen av kommunens övriga parkeringar som 

ligger inom gångavstånd från Bergska/Bildningen. Information om parkering 

samt parkeringskarta som visar parkeringarnas läge, tidsreglering och eventuella 

avgifter finns på kommunens hemsida. Med anledning av ovanstående föreslås 

att medborgarförslaget avslås.  

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 37 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att avslå medborgarförslaget. 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 38 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 366   Dnr: KS.2020.1216 

 

Svar på e-förslag - upplyst cykelväg på Nyhem 

Sammanfattning 

Ett e-förslag har inkommit angående cykelvägen i anslutning till Hallonstigen på 

Nyhem och att den behöver belysning. Förslagsställaren bor på Hallonstigen på 

Nyhem och har baksidan mot en cykelväg som löper parallellt med Hallonstigen, 

mellan bostadshusen och Nyhemsskolan, som hon upplever är alldeles för mörkt 

under höst och vinterhalvåret. Med anledning av att det är otroligt populärt 

promenadstråk där många gärna går med sina hundar, joggar med mera så önskar 

förslagsställaren att belysning sätts upp längs den aktuella gång- och cykelvägen.   

 

Vid kontakt med förslagsställaren så beskriver förslagsställaren att det är ett 

perfekt promenadstråk men när det är så mörkt under vinterhalvåret är det inte 

direkt trevligt att gå där. 

 

Belysning av allmänna platser i form av gator, gång- och cykelvägar, parker och 

torg är viktig ur flera aspekter. Förutom trafiksäkerhet så är det även viktigt för 

den upplevda tryggheten och för att man kan känna sig säker att vistas på en 

plats. Finspångs kommun arbetar kontinuerligt med att förbättra belysningen. 

Det sker bland annat genom de ny- och ombyggnadsprojekt som genomförs men 

även en viss komplettering av belysning sker på platser som har behov av utökad 

eller förstärkt belysning. Det kommer årligen in flera önskemål om 

komplettering av belysning och utifrån den ekonomiska ram som finns tilldelad 

genomförs åtgärder på de platser som har störst behov och ger störst nytta.     

Med ovanstående som bakgrund föreslås att medborgarförslaget inkluderas i den 

fortsatta planeringen och att medborgarförslaget därmed anses besvarat. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att anse medborgarförslaget besvarat. 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet. 
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2021-§ 367   Dnr: KS.2021.0357 

 

Svar på motion - Frivillighet när det gäller delade turer 

Bakgrund 

Vänsterpartiet har kommit in med en motion om frivillighet när det gäller delade 

turer. Vänsterpartiet anser att genom att avskaffa ofrivilliga delade turer i 

Finspångs kommun går det att bidra till jämställdhet, en bättre arbetsmiljö och 

större rekryteringsmöjligheter. Vänsterpartiet föreslår i sin motion att ofrivilliga 

delade turer inom vård och omsorg avskaffas under 2022 och att eventuella 

kostnadsökningar hanteras i budgetprocessen. Kommunfullmäktige beslutade 

2021-04-28 att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut. 

 

Inledning 

För att möta de rekryteringsutmaningar som finns inom välfärdssektorerna 

arbetar Finspångs kommun bland annat sektorsövergripande i 

bemanningsprojektet ”Optimera grundbemanningen för att minska timvikarier 

och ge trygga arbetsvillkor”.  

Inom bemanningsprojektet finns flera identifierade behov att utreda. Ett av 

utredningsbehoven är att se över möjligheten till färre ”delade turer”. Projektet 

är långsiktigt och innefattar flera förändringsprocesser som är både beroende och 

oberoende av varandra. 

Ett önskeläge för både sektor Vård och omsorg samt sektor Social omsorg är att 

kunna avveckla delade turer helt, kring denna process råder en viss komplexitet 

och en avveckling ger ett antal konsekvenser. Sektor Vård och omsorg och 

sektor Social omsorg har olika förutsättningar för att kunna tillgodose motionens 

intentioner.  

Bland annat ser fördelningen av resurser olika ut i de olika sektorerna.  

- Inom sektor social omsorg fördelas budgetramen utifrån brukarnas behov där 

genomförandeplanerna är vägledande.  

- Inom vård och omsorg används en resursfördelningsmodell med nyckeltal 

baserat på antal boendeplatser, vårdtyngd samt volymer inom hemtjänsten. 

Genomförandeplanerna är sedan vägledande i schemaläggningen på respektive 

enhet.  

Sektorerna arbetar också utifrån olika lagrum där skälig levnadsnivå är 

vägledande inom socialtjänstlagens (SoL) insatser, medan goda levnadsvillkor är 

vägledande inom lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).  

Utifrån bristande tillgång på vikarier som i dagsläget finns har båda sektorerna 

ett gemensamt ansvar i att hushålla med resurser som finns på ett effektivt sätt.  
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Nuläge  

Sektor social omsorg: Delade turer förekommer endast i vissa fall inom 

sektorns verksamhetsområde LSS och socialpsykiatri. Av 17 verksamheter 

förekommer delade turer endast i fem verksamheter vilket utgör ca 30 % av 

totala antalet verksamheter. Förekomsten gäller endast vid arbetsplatsträffar 

(APT) för att möjliggöra att medarbetare som arbetar natt kan delta på ett smidigt 

sätt utifrån arbetstidslagen. För övrigt har inga verksamheter inom sektorn 

schemalagda delade turer. 

Sektor vård och omsorg: Delade turer under vardagarna är sällsynta. När det 

tillämpas på vardagar beror det på den enskilda medarbetarens önskan om att 

arbeta en delad tur. Under helgerna är delade turer fortfarande vanligt men 

varierar i antal och frekvens mellan enheterna. Vanligt är att personalen arbetar 

två av fyra helger på ett fyra veckors schema och har då en delad tur, antingen på 

lördagen eller söndagen.  

De delade turerna innebär att verksamheten kan bemanna med ett färre antal 

medarbetare då verksamhetens behov inte kräver fler, med anledning av att 

brukares behov varierar över dygnet. Idag krävs en högre bemanning morgon 

och kväll, utifrån brukarnas behov.  

Konsekvenser för organisation, verksamhet och ekonomi 

Det blir olika konsekvenser för organisation, verksamhet och ekonomi beroende 

på vilket arbetssätt som skulle tillämpas i arbetet med att ta bort delade turer, det 

finns flera faktorer att ta hänsyn till. 

• Brukarnas behov över dygnet 

• Heltidstjänster kopplat till behovet av antal personer som krävs 

schematekniskt 

• Heltidsmåttet  

• Befintliga arbetstidsavtal 

• Rekryteringsutmaningar  

• Större personalgrupper genererar behov av fler enhetschefer 

• Ekonomi och budget 

Konsekvensbeskrivning utifrån verksamhetsexempel 

För att visa på hur det kan se ut i en utvald verksamhet inom sektor Social 

omsorg ställs följande exempel: 

I en gruppbostad som har en schemaperiod på sex veckor och delade turer vid 

APT för medarbetare som arbetar natt skulle ca 21 timmar mer behövas i 

schemat för att avskaffa de delade turerna. Det utgör ca 182 timmar per år och 

skulle innebära en merkostnad för denna enhet på ca 47 tkr på årsbasis. Då 

sektorn har 5 enheter motsvarar det tillsammans ca 0,5 årsarbetare med en 
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kostnad på ca 250tkr. Sektor social omsorg arbetar med att minska sina 

kostnader mot att få en budget i balans. Den kostnadsökning som det skulle 

innebära att ta bort samtliga delade turer har sektorn utifrån dagens 

budgettilldelning inte möjlighet att bära.  

Inom sektor Vård och omsorg görs antagandet att merparten som arbetar delade 

turer på helgerna gör det ofrivilligt och exemplen beskriver därför 

konsekvenserna utifrån avskaffande av samtliga delade turer under helgerna. 

Nedanstående exempel grundas på en medelstor enhet inom hemtjänsten och 

utifrån en enhet inom särskilt boende. Som grund för beräkningen så har ett 

testschema tagits fram utan delade turer under en specifik schemaperiod.     

På en enhet inom hemtjänsten arbetar idag 26 personer totalt 3 670 timmar under 

en fyraveckorsperiod. För att möjliggöra schemaläggning utan delade turer under 

helgen behöver antalet öka med 9 personer. Under en fyraveckorsperiod behöver 

dessa 9 personer arbeta totalt 158 timmar vilket motsvarar en sysselsättningsgrad 

på ca 12 %. 

Om de extra 9 personerna erbjuds en heltidsanställning innebär det 1 332 timmar 

arbetstid under en fyraveckorsperiod. Det är 1 174 timmar och således ca 8 

årsarbetare i överkapacitet.  

 

Inom sektorn finns sex hemtjänstområden (exklusive nattpatrull). Utifrån ovan 

beskrivna exempel, oberoende av sysselsättningsgrad skulle vid denna period 54 

personer behövt anställas inom hemtjänst. 

 

I exemplet från valt särskilt boende, arbetar under en schemaperiod bestående av 

4 veckor 9 personer helg. För att ta bort delade turer under denna period behövs 

ytterligare 4 personer varje helg och således 8 personer till på schemarad. 

Sysselsättningsgraden för dessa 8 personer skulle uppgå till 15 %. 

 

Inom sektorn finns 7 chefsområden för särskilda boenden, utifrån ovan beskrivna 

exempel, oberoende av sysselsättningsgrad, skulle 56 medarbetare behöva 

anställas.  

 

Med heltid som norm och ett oförändrat arbetssätt skulle sektorn behöva anställa 

ca 110 personer vilket skulle generera personalkostnader med ca. 49,5 mnkr per 

år. Om dessa 110 personer anställs med 12 % respektive 15 % 

sysselsättningsgrad blir kostnaden 6,7 mnkr. Kostnadsexemplen som redovisas 

ovan innefattar inte de ökade kostnaderna som en medarbetares frånvaro 

genererar. Denna frånvaro kan exempelvis vara semester och sjukdom. 

Det finns en möjlighet att använda den extra kapaciteten som uppstår vid 

heltidsanställning för att till viss del täcka frånvaro i verksamheten. Det innebär 

att behovet av och att kostnaden för vikarier kan tänkas sjunka. Om de 110 

personerna anställs till en sysselsättningsgrad på 100% genereras en 

överkapacitet om ca 95 årsarbetare inom sektorn.  
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Vid en beräkning baserad på beställningar av korttidsvikariat från 

bemanningscentralen uppgick under år 2020 den planerade frånvaron till ca 8 

årsarbetare och den oplanerade frånvaron till ca 41 årsarbetare. Arbetet med att 

öka grundbemanningen för att kunna täcka upp all planerad frånvaro samt del av 

oplanerad frånvaro pågår. Det finns således en möjlighet att täcka den planerade 

frånvaron samt en viss del av den oplanerade frånvaron med denna 

överkapacitet.  

Exemplet är baserat på siffror från år 2020 och pandemins eventuella 

påverkningsgrad har inte beaktats.  

 

Ett alternativ till heltidsanställningar är att tillämpa ”helganställningar” med en 

sysselsättningsgrad på 12–15 %. Med helganställningar skulle sannolikt 

kontinuiteten för brukaren minska och sektorns kontinuitetsmått skulle öka. En 

utökning av medarbetare på respektive enhet skulle också innebära större 

chefsområden alternativt ökade resurser för anställning av fler enhetschefer och 

administrativt stöd.   

 

Att förändra arbetssätt som gynnar medarbetare, brukare och verksamhet kräver 

en mer nogsam utredning där mer hänsyn kan tas till lagstiftning som styr utifrån 

arbetsrätt, arbetsmiljö, patientsäkerhet, SoL och LSS-lagstiftningen samt mer 

grundligt titta på de ekonomiska konsekvenserna.  

I det tvärsektoriella projektarbetet ”Optimera grundbemanningen för att minska 

timvikarier och ge trygga arbetsvillkor” kommer förändrade arbetssätt att lyftas 

fram och riskbedömas. Det kommer att ske systematiskt och i samverkan mellan 

sektorerna och lägger bättre grund för fortsatta beslut. Sektor vård och omsorg 

ställer sig positiva till att genomföra en ”pilot” till att börja med för att fånga de 

konsekvenser som det kan innebära att ta bort delade turer ur: brukarperspektiv, 

medarbetarperspektiv och utifrån ekonomiska konsekvenser.  

 

Alternativa förslag till beslut 

Alternativ 1 

Ta bort delade turer genom att anställa nya/fler medarbetare för att täcka behovet 

på helgerna, morgon och kväll ca 110 medarbetare behövs inom sektor Vård och 

omsorg. Övertaligheten ökar på vardagarna, om de inte anställs för enbart 

helgpass. 

Kostnaden inom sektor Vård och omsorg för att genomföra detta är framräknat 

till ca 49,5 miljoner baserat på att heltidssysselsättning är norm. Kostnaden för 

sektor Social omsorg blir ca 250 tkr.  

Sektorerna kompenseras för de ökade kostnaderna i den övergripande 

budgettilldelningen. 

Alternativ 2 

Ersätta delade turer med långa arbetspass (ca 12–13 timmar). Schemalägga fler 
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arbetsdagar för nattarbetare. En åtgärd som är genomförbar utan större 

ekonomiska insatser. En konsekvens av detta kan vara försämrad arbetsmiljö och 

ökade sjuktal. 

Alternativ 3 

Införa tätare helgtjänstgöring vilket innebär att medarbetare arbetar mer än 

varannan helg. En åtgärd som är genomförbar utan större ekonomiska insatser. 

En konsekvens av detta kan vara försämrad arbetsmiljö, ökade sjuktal och större 

rekryteringssvårigheter. 

Alternativ 4 

Avvakta beslut i frågan angående avskaffning av ofrivilliga delade turer utifrån 

det pågående utvecklingsarbetet inom projektet ”Optimera grundbemanningen 

för att minska timvikarier och ge trygga arbetsvillkor”.   

Yrkande 

Stefan Carlsson (V) yrkar bifall till motionen 

Kristin Andersson (KD) yrkar på följande beslut: 

1. Bifall till motionen 

 

2. Att uppdra till förvaltningen att avveckla ofrivilliga delade turer för alla 

med genomförandestart efter semesterperioderna 2022 i enlighet med 

förslag till prioriterat uppdrag.  

 

3. Att förvaltningen beslutar om hur det ska genomföras men verkställande 

av uppdraget ska ske med de medel som kommer att avsättas i budget för 

2022.  

 

4. Att ge förvaltningen i uppdrag att presentera plan för genomförandet av  

borttagandet av ofrivilliga delade turer, för kommunstyrelsen i maj. 

 

5. Att KS vid årsskifte 22/23 får en uppföljning och återrapportering av 

uppdraget. 

Stefan Carlsson (V), Torgny Maurer (SD), Kai Hallgren (SD), Mikael Wallin (L) 

samt Kristin Yderfors (C) yrkar bifall till Kristin Anderssons förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det bara finns ett förslag till 

beslut och att kommunstyrelsen beslutar enligt Kristin Anderssons (KD) förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att bifalla motionen 
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2. Att uppdra till förvaltningen att avveckla ofrivilliga delade turer för alla 

med genomförandestart efter semesterperioderna 2022 i enlighet med 

förslag till prioriterat uppdrag.  

 

3. Att förvaltningen beslutar om hur det ska genomföras men verkställande 

av uppdraget ska ske med de medel som kommer att avsättas i budget för 

2022.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att ge förvaltningen i uppdrag att presentera plan för genomförandet av  

borttagandet av ofrivilliga delade turer, för kommunstyrelsen i maj 2022. 

 

2. Att KS vid årsskifte 22/23 får en uppföljning och återrapportering av 

uppdraget. 

- - - - - 
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2021-§ 368   Dnr: KS.2021.0504 

 

Svar på medborgarförslag - Sluta att använda ordet brukare 
om äldre personer 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har kommit till Finspångs kommun där förslagsställaren 

uppmanar till att ordet brukare ska sluta användas om äldre personer. ”Det är 

mer regel än undantag att vårdpersonal och politiker använder ordet Brukare 

om äldre som är behov av hjälp och bor på äldreboenden. Att använda ordet 

Brukare om äldre är starkt diskriminerande och bör därför undvikas.” 

 

Genom dialog med förslagsställaren har utredaren försäkrat sig om att 

medborgarförslaget är korrekt uppfattat.  

 

Bedömning 

I Socialstyrelsens termbank står att läsa följande om benämningen brukare: 

Person som får, eller som är föremål för en utredning om att få, individuellt 

behovsprövade insatser från socialtjänsten. Kärnan i begreppet ligger i den 

allmänna definition ”person som tar något i bruk”. När brukare började användas 

inom den offentliga sektorn fanns en önskan om att tydliggöra en sorts 

delaktighet i att ta emot insatser, det ansågs ordet brukare signalera.  

 

Eftersom begreppet står för alla som får individuellt behovsprövade insatser från 

socialtjänsten är det inte lämpligt att kalla någon för brukare när man avser 

särskild grupp eller enstaka individer – det kan uppfattas som en sorts 

avståndstagande. Beroende på sammanhang kan därför andra mer precisa 

benämningar vara lämpliga att använda i stället, till exempel den äldre, gäst på 

korttidsboende eller mottagare av hemtjänst.  

 

Ansvaret för att använda brukare på ett nyanserat sätt, i enlighet med 

Socialstyrelsens rekommendation, vilar på var och en som är verksam inom 

socialtjänstens område.  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse förslaget om att sluta använda ordet brukare om äldre personer 

besvarat 

2. Att delge förslagsställaren beslutet 

- - -  
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2021-§ 369   Dnr: KS.2019.1277 

 

Förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland 

Beskrivning av ärendet 

Finspångs kommun har under ett par programperioder deltagit i Leader 

Folkungaland. Arbetet som bedrivs inom Folkungaland finansieras med EU-stöd 

och med medfinansering av kommunerna. Med gällande regler omfattas hela 

Finspångs geografi av Folkungaland, det vill säga även Finspångs tätort. Under 

nuvarande programperiod har de fem insatsområdena varit: livskvalitet och 

attraktivitet, företagande och arbetstillfällen, miljöförbättringar, kommunikation 

samt mångfald. 

Den 10 februari 2021 beslutade kommunstyrelsen att lämna ett positivt 

förhandsbesked om medverkan i kommande programperiod (2023–2027) till 

Leader Folkungaland Dnr: KS.2019.1277. 

Under nuvarande programperiod (2016–2022) har Finspångs kommun 

medfinansierat Leader Folkungaland med 266 845 kronor per år. Det samlade 

stödet som under perioden nått projekt i Finspång - inkluderat medfinansiering i 

arbetstid-  i projekten är cirka 4,3 mkr. De genomförda projekten under 

programperioden har gett två nya företag, två heltidsanställda, många nya 

mötesplatser och flera nya produkter eller tjänster.  

 

Under 2020 tog regeringen beslut om att förlänga innevarande programperiod på 

grund av pandemin.  

Förlängningen av innevarande programperiod innebär följande: 

- Att projekt kan genomföras till slutet av 2024 

- Att Leader-områden tilldelas extra medel under förlängningsåren. 

Folkungalands andel är 12 mkr som ska fördelas till projekt i syfte att 

utveckla landsbygdsområden. Detta kräver lokal offentlig 

medfinansiering. 

- En överlappning mellan innevarande och kommande programperiod  

Nedan tabell tydliggör de ekonomiska nivåerna för innevarande programperiod 

samt de två förlängningsåren: 

Programperiod Totalt belopp Årsbetalning 

2016-2022  1 867 911 kr  266 845 kr 

2023-2024  630 036 kr  315 018 kr 
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Den årliga medfinansieringen för förlängningsåren blir genom detta 48 173 kr 

högre än tidigare. Under kommungemensamma kostnader finns medel avsatta 

för denna landsbygdsutveckling med 270 000 kr för 2021 och 275 000 kr för 

2022. Beloppet räknas upp årligen.  

Leader Folkungaland önskar att Finspångs kommun betalar ut medfinansiering 

för 2023 med summan 315 018 kr.  

I och med nuvarande programperiodens förlängning kommer nästa 

programperiod vara mellan 2025–2029. 

Yrkande 

Frida Granath (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det bara finns ett förslag till 

beslut och att kommunstyrelsen beslutar enligt detta. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland. 

2. Att medfinansiera Leader Folkungaland med 315 018 kr för respektive år 

2023 och 2024. 

3. Att finansiering sker från kommungemensamma kostnader och att 

kostnadsökningen för åren 2023 och 2024 tas i beaktande inför 

budgetarbetet 2023. 
 

- - - - - 
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2021-§ 370   Dnr: KS.2020.1301 

 

Månadsrapport internkontroll ledningsstaben november 2021 

Beskrivning av ärendet 

 

Internkontrollen för november månad 2021 omfattar följande kontrollmoment:  

• Sjukfrånvaro  - tertial 2 2021 

Sammanställning och analys av sektorernas sjukfrånvaro och 

långtidsfrånvaro vid tertial 2 2021 samt med förslag på åtgärder. 

• Tillgång till likvida medel – kvartal 3 2021 

Likviditetsrapporten visar på fortsatt god likviditet, nivån har ökat sedan 

förra kvartalet, inga större avvikelser förekommer. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för ledningsstaben 

november månad 2021. 

- - - - - 
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2021-§ 371   Dnr: KS.2021.0004 

 

Riskkontroll pensionsplaceringar september 2021 

Beskrivning av ärendet 

Det övergripande målet med förvaltningen innebär att marknadsvärdet på 

pensionsportföljen och marknadsvärdet på ansvarsförbindelsen ska följas åt, det 

vill säga tillgångarna ska matchas med skulden. Den övergripande risklimiten 

enligt placeringspolicyn innebär att minst 90% av avsedda pensionsutbetalningar 

alltid ska kunna täckas av pensionsportföljen. 

Händelser under september: 

Under månaden har börserna haft en negativ utveckling vilket även har fortsatt 

under inledningen av oktober. Efter nya rekordnoteringar under inledningen av 

månaden föll aktiemarknaderna och räntorna steg, stigande elpriser är en 

bidragande faktor. Stockholmsbörsen föll med 6,2% under månaden, (+0,5% i 

augusti). 

Max andel aktier har därmed sjunkit och kan nu som mest uppgå till 34% (40% i 

augusti). Marknadsvärdet för kommunens pensionsplaceringar uppgår i slutet av 

månaden till ca 69 mnkr, en minskning med 1,5% sedan föregående månad. 

 

Förändringar i portföljen: 

Kommunen samarbetar med Söderberg och partners som kontinuerligt bevakar 

utvecklingen av pensionsportföljen, pensionsskulden och marknadsrisken. Under 

månaden har delar av innehavet i aktieindexfonder sålts och korträntefonder har i 

stället köpts till portföljen för ca 6 mnkr.  

 

Förändringen är även ett led i att lättare kunna frigöra likvida medel utifrån det 

beslut som kommunfullmäktige fattat att gå vidare med försäkringslösning för 

förmånsbestämda pensioner. Pensionsportföljen kommer löpande att säljas av 

under hösten för att betala den engångspremie på ca 21 mnkr för försäkrings-

lösningen.  
 

Resultat och prognospåverkan: 

Hittills i år har marknadsutvecklingen varit positiv för kommunens 

pensionsmedelsportfölj jämfört med förra året då pandemin orsakade stora 

reaförluster. Fram till slutet av kvartal tre har portföljen ökat i värde med 2,5 

mnkr. De försäljningar som genomförts under september har genererat reavinster 

med ca 1 mnkr som påverkar finansenhetens utfall. 

Marknadsvärderingen vid de försäljningar som kommer att göras under hösten 

och värderingen vid bokslutet är helt avgörande av marknadens uppgång och 

fall. Fortsätter marknaden att falla under resterande del av året kan det innebära 
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reaförluster som påverkar kommunens resultat. Detta gör att prognososäkerheten 

är fortsatt stor. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapportering riskkontroll pensionsplaceringar september 

2021. 

- - - - - 
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2021-§ 372   Dnr: KS.2021.0007 

 

Skuldförvaltarrapport september 2021 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens finanspolicy ska kommunstyrelsen löpande följa upp 

kommunkoncernens upplåning och skuldförvaltning.  

 

De kommunala bolagen har det yttersta ansvaret för sin egen finansiering. 

Internbanken samordnar kommunens och bolagens upplåning i en gemensam 

skuldportfölj via kommunens koncernkonto.  

 

Det huvudsakliga målet för kommunens skuldförvaltning är att få så låga 

kostnader som möjligt för finansiering inom ramen för finanspolicyn. I den 

finansiella verksamheten hanterar kommunen i enlighet med finanspolicyn olika 

risker som exempelvis ränterisk, finansieringsrisk och likviditetsrisk som ska 

följas upp.  

 

Händelser under september månad 

Förvaltningen redovisar skuldförvaltarrapporten för september 2021. Denna 

gång redovisas även en kortfattat version över kommunens skuldportfölj där 

även lån kopplade till Bildningen utgör en del av redovisningen. 

 

Den genomsnittliga räntan i internbanken har sänkts till följd av kapitalförfall av 

ett fasträntelån som bundits om till bättre villkor. Snitträntan uppgår nu till 

1,05%, vilket kan jämföras med föregående månad; 1,16%.   

 

I övrigt har inga andra förändringar har skett i internbanken, bolagen har inte 

ökat sin upplåning denna månad. Befintlig låneportfölj i internbanken uppgår till 

1 071,1 mnkr varav 450,5 mnkr är lån med rörlig ränta. Genom att ha en bra 

fördelning mellan fasta och rörliga lån med olika löptider föreligger ingen 

avvikelse mot finanspolicyn. 

 

De tre lån med fast ränta kopplade till Bildningen uppgår till en total låneskuld 

på 121 mnkr vid slutet av september. Genomsnittlig ränta är här 2,35%. 

 

Ränterisk 

Med ränterisk avses risken för att förändringar i räntenivån påverkar kommunens 

finansnetto negativt genom ökade räntekostnader. Ränterisken ska hanteras 

genom att reglera förfallostrukturen för ränteförfall i skuldportföljen, samt 

genom att reglera den volymvägda genomsnittliga räntebindningstiden i 

skuldportföljen. För att reglera ränterisken används fasträntelån och derivat i 

form av ränteswappar. Kommunen har derivat för både portföljen i internbanken 

och för Bildningen. 
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Enligt finanspolicyn får högst 50% av totala skuldportföljen i internbanken vara 

lån med rörlig ränta, i slutet av månaden var måttet cirka 24%, vilket ligger inom 

angivet intervall.  Den genomsnittliga volymvägda räntebindningstiden bör vara 

2-4 år enligt finanspolicyn, vid utgången av september var värdet 2,44 år. Här 

har värdet förbättrats under månaden som följd av nya villkor för det fasträntelån 

som förföll under perioden. 

 

Finansieringsrisk 

Med finansieringsrisk avses risken för att kommunen vid varje tillfälle inte har 

tillgång till nödvändig finansiering. Finansieringsrisken ska hanteras genom att 

reglera förfallostrukturen för kapitaltillgångstiden i skuldportföljen, samt genom 

att reglera den volymvägda genomsnittliga kapitalbindningstiden i 

skuldportföljen.  

 

I internbanken uppgick andel kapitalförfall inom 1 år till 31% och inom 1-2 år 

var måttet 16%.  Enligt finanspolicyn är gränsvärdet max 25% förfall per 

tidsficka eller max 50% av låneskulden får förfalla till betalning inom ett år. 

Ingen avvikelse föreligger. 

 

Ett annat mått för finansieringsrisk är den volymvägda genomsnittliga 

kapitalbindningstiden, där genomsnittlig återstående löptid av kommunens lån 

inte bör understiga 2,5 år. Samtliga lån måste kunna återbetalas inom 10 år utan 

extra kostnad. Vid slutet av månaden var måttet 2,67 år. 

 

För Bildningen uppgick kapitalbindningen till 1,30 år med villkorsändring av ett 

fasträntelån om tidsfickan 1-2 år (i april 2022). Därefter kommer 

kapitalbindningen att förlängas ut och ökas. 

 

Bilden ovan visar hur snitträntan i internbanken har ändrats under de senaste 

åren. Som mest har snitträntan uppgått till 2,0%, i februari 2018 och lägsta nivå 

har vi nu i september med 1,05%. 

 

Resultat- och prognospåverkan: 

För kommunens finansenhet innebär en lägre snittränta på upptagna lån lägre 

räntekostnader än budgeterat.  De lån med rörlig ränta påverkas av hur 3-

månaders stiborränta ligger till, vilket påverkas av rådande marknadsläge och 

konjunktur. Väljer bolagen att amortera eller att upplåna i internbanken påverkas 

även resultatet för finansenheten.  

 

Under året har genomsnittlig ränta på upptagna lån varit lägre än budgeterat, 

vilket således medfört lägre räntekostnader men även lägre ränteintäkter från 

bolagen. Detta har även synliggörs i den ekonomiska redovisningen för 

finansenheten som lämnats under året. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapportering skuldförvaltarrapport september 2021 

- - - - - 
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2021-§ 373   Dnr: KS.2021.0958 

 

Prioriterade uppdrag 2022 

Beskrivning av ärendet 

Utifrån målen i strategiska planen beslutas vid ingången av varje år ett antal 

prioriterade uppdrag i syfte att uppfylla de beslutade målen. 

 

S, C och KD har tagit fram förslag till prioriterade uppdrag för 2022.  

 

L och M har tagit fram förslag till prioriterade uppdrag för 2022.  

 

SD har tagit fram förslag till prioriterade uppdrag för 2022.  

 

 

Yrkande 

Ulrika Jeansson (S) yrkar på följande tillägg till beslutet: 

 

1. Att ge förvaltningen i uppdrag att se över fördelningen av kommunens 

lokaler/hallar/planer för idrott, samt att ta fram ett förslag på hur vi kan få 

en ökad jämlikhet i fördelningen mellan idrottsföreningar 

/kön/funktionsnedsatta etcetera för att öka barn och ungas möjligheter till 

en aktiv fritid. 

 

2. Att ge förvaltningen i uppdrag att arbeta förebyggande med unga som 

uppvisar normbrytande beteende. Arbetet ska utgå från satsningen i 

budgeten, 1000 tkr, för att anställa fältassistenter/socialpedagoger. 

Uppdraget ska utgå från arbetet inom samverkan mellan skola och 

socialtjänst för att guida unga som behöver hjälp och stöd, samt sänka 

tröskeln till de aktiviteter som erbjuds av föreningsliv och kommunen 

 

3. Att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram nytt förslag på sänkta avgifter i 

kulturskolan utifrån satsningen i budget med 500 tkr. 

Inge Jacobsson (M) samt Mikael Wallin (L) yrkar bifall till M och L:s förslag till 

prioriterade uppdrag 2022 samt bifall till tilläggsyrkandena 1 och 2 från Ulrika 

Jeansson (S). 

Torgny Maurer samt Kai Hallgren (båda SD) yrkar bifall till SD:s förslag till 

prioriterade uppdrag samt avslag till tilläggsyrkandena från Ulrika Jeansson (S) 

Frida Granath, Jonny Persson, Britt-Marie Jarl (samtliga S), Kristin Andersson 

(KD) samt Kristin Yderfors (C) yrkar bifall till S, C och KD:s förslag till 

prioriterade uppdrag samt bifall till tilläggsyrkandena från Ulrika Jeansson (S). 
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Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det finns tre förslag till beslut och 

ställer dem mot varandra. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsens bifaller S, C och KD:s förslag till 

prioriterade uppdrag. 

Därefter ställer ordföranden tilläggsyrkandena från Ulrika Jeansson (S) mot 

bifall eller avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller tilläggsyrkandena. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa S, C och KD:s förslag till prioriterade uppdrag för 2022 

2. Att ge förvaltningen i uppdrag att se över fördelningen av kommunens 

lokaler/hallar/planer för idrott, samt att ta fram ett förslag på hur vi kan få 

en ökad jämlikhet i fördelningen mellan idrottsföreningar/ 

kön/funktionsnedsatta etcetera för att öka barn och ungas möjligheter till 

en aktiv fritid. 

3. Att ge förvaltningen i uppdrag att arbeta förebyggande med unga som 

uppvisar normbrytande beteende. Arbetet ska utgå från satsningen i 

budgeten, 1000 tkr, för att anställa fältassistenter/socialpedagoger. 

Uppdraget ska utgå från arbetet inom samverkan mellan skola och 

socialtjänst för att guida unga som behöver hjälp och stöd, samt sänka 

tröskeln till de aktiviteter som erbjuds av föreningsliv och kommunen. 

4. Att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram nytt förslag på sänkta avgifter i 

kulturskolan utifrån satsningen i budget med 500 tkr. 

 

Reservationer 

Inge Jacobsson (M) samt Mikael Wallin (L) reserverar sig mot beslutet att bifalla 

S, C och KD:s förslag till prioriterade uppdrag för 2022 till förmån för sitt eget 

yrkande. 

 

Torgny Maurer samt Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet att 

bifalla S, C och KD:s förslag till prioriterade uppdrag för 2022 samt mot 

tilläggsyrkandena från Ulrika Jeansson (S), till förmån för sitt eget yrkande. 

 

- - - - -  
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2021-§ 374   Dnr: KS.2018.0357 

 

Detaljplan för Värmeverket samt del av Hårstorp 1:1 med flera, 
Finspångs kommun, antagande 

Beskrivning av ärendet 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra fortsatt drift och utökning av Finspångs 

Tekniska Verks befintliga värmeverk. Detta för att bättre utnyttja bränslen och 

minska oljeberoendet, samt med ett nytt bränsleupplag kunna minska antalet 

transporter i området. Och för fastigheterna Hårstorp 1:11 och 1:97 så minskas 

prickmarken (område som ej får bebyggas) mot gata samt att prickmark tas bort i 

övrigt fastigheterna Hårstorp 1:11 och 1:97. 

Samråd hölls 5 augusti till och med 27 september 2020. Därefter delades 

detaljplanen upp i 2, Detaljplan för Värmeverket samt del av Hårstorp 1:1 med 

flera och Detaljplan för Västralundsvägen, del av Hårstorp 1:1 med flera. 

Detaljplan för Värmeverket samt del av Hårstorp 1:1 var utställd för granskning 

mellan 29 juni till och med 20 augusti 2021. Detaljplanen finansieras via 

planavtal. 

 

Granskning 

Inkomna synpunkter efter granskning har redogjorts i ett granskningsutlåtande. 

Ändringar som skett efter granskning är på plankartan ändring av skorstenshöjd 

från 55 meter till 53 meter. I planhandlingen har en riskbedömning under 

punkten ”Förorenad mark” lagts till samt att ej aktuella servitut tagits bort från 

planbeskrivningen. 
 

Delegation av antagandet  

Beslut från Kommunfullmäktige om planen ska antas av Kommunstyrelsen 

KF2020-§181, sammanträdesdatum 2020-10-21, KS.2018.0357. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anta Detaljplan för Värmeverket samt del av Hårstorp 1:1 med flera, 

Finspångs kommun i enlighet med 5 kap 27 § plan- och bygglagen 

  

- - - - -  
 
 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 57 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 375   Dnr: KS.2021.0942 

 

Planbesked Hotellet 5 

Beskrivning av ärendet 

Den 23 september inkom en begäran om planbesked för fastigheten Hotellet 5 

till Finspångs kommun för ändring av gällande detaljplan. Sökanden vill 

utveckla området för flerbostadshus för ca 40 lägenheter och verksamhetslokaler 

i befintlig byggnad. 

Enligt plan- och bygglagen (SFS 2010:900), 5 kap. 2-5 §§ ska kommunen som 

en följd av en begäran om planläggning, ändring eller upphävande av gällande 

detaljplan eller områdesbestämmelse lämna ett planbesked. Ett planbesked är 

inte bindande och kan inte överklagas. 

För fastigheten Hotellet 5 gäller detaljplan Förslag till ändring av stadsplan för 

del av centrum (D165). Planen vann laga kraft 29/11 1979. Genomförandetiden 

har gått ut.  

Fastigheten är planlagd som område för Handel. Bestämmelsen kan avse 

områden för t.ex. varuhus eller andra affärshus, innehållande butiker eller kontor 

eller bådadera samt hotell, restauranger och lagerbyggnader.  

Förvaltningen bedömer att en ny detaljplan behöver upprättas för fastigheten 

Hotellet 5 eftersom det behövs förändringar i användningen som inte infattas av 

nuvarande användning. 

I det fortsatta arbetet med detaljplanen är bland annat följande frågor viktiga att 

hantera: dagvattenhantering, översvämning, naturvärden, parkering, trafikbuller 

och kulturmiljövärden. 

Motiverat ställningstagande 

Förvaltningen ställer sig positiv till att upprätta en ny detaljplan på fastigheten 

Hotellet 5 enligt ansökan. 

Upprättande av detaljplanen bedöms kunna ske med standardförfarande. 

Planarbetet bedöms kunna påbörjas under 2021 och antas under 2022.  

Ekonomi 

Avgift för planbesked tas ut med 9520 kr i enlighet med gällande taxa. 

Exploatören står för alla kostnader i samband med att detaljplanen upprättas. 

Delegation om antagande av detaljplan 

Förvaltningen bedömer att antagandet av detaljplanen uppfyller kraven på ärende 

som kan delegeras till kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och 

bygglagen. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att bevilja planbesked för fastigheten Hotellet 5. 

2. Att förvaltningen får i uppdrag att upprätta detaljplan och starta 

planarbete för bostäder och verksamheter för fastigheten Hotellet 5. 

3. Att avgift för planbesked tas ut med 9520 kr enligt gällande taxa. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 

1. Att delegera beslut om antagande av detaljplan för Hotellet 5 till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och bygglagen. 

- - - - -  
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2021-§ 376   Dnr: KS.2021.1023 

 

Detaljplan för Viggestorp 5:1, m fl, väster om väg 215 

Beskrivning av ärendet 

I dagsläget finns bara ett fåtal planlagda tomter lediga eller obebyggda inom 

Norralundsområdet och Småindustriområdet i Finspångs tätort. Inom de 

detaljplanearbeten som pågår för verksamhetsmark kan det tillkomma ytterligare 

4-5 tomter för handel, verksamheter och kontor vid den östra delen av 

Skäggebyvägen. Detta täcker inte kommunens behov av verksamhetmark. För att 

kunna möta efterfrågan på verksamhetsmark behöver nya områden planläggas 

för detta ändamål. Förvaltningen föreslår att planarbete påbörjas för ett nytt 

verksamhetsområde på del av fastigheten Viggestorp 5:1 (väster om väg 215). 

Stöd i översiktsplan 

Enligt gällande översiktsplan, ÖP2011, finns området utpekat som 

utbyggnadsområde för nytt verksamhetsområde (V6). Området pekas även ut i 

nytt förslag till översiktsplan, ÖP2020. Översiktsplanen antogs av 

kommunfullmäktige i februari 2021, men överklagades till förvaltningsrätten. 

Rätten har ännu inte beslutat i frågan. I ÖP2020 görs följande ställningstaganden 

för område V10 Torstorp: 

• Området utvecklas för störande och ytkrävande verksamheter. 

• I det fortsatta arbetet behöver naturvärden och möjliga fornlämningar 

inventeras och hanteras, dagvattenhantering, potentiellt förorenat område 

och förändringar av landskapsbilden utredas vidare. 

• Verksamhetsområde för vatten och avlopp behöver utökas vid en 

exploatering av området. 

• Infart till området behöver utredas vidare, förslagsvis i samband med 

västra förbifarten. 

 

Detaljplaneuppdraget 

Förvaltningen föreslår att aktuell del av fastigheten Viggestorp utreds för att 

möjliggöra för störande och ytkrävande verksamheter samt handel.  

Detaljplanen bedöms kunna handläggas med standardförfarande. 

Finansiering 

Kostnaden för framtagande av detaljplanen föreslås belasta berörd verksamhets 

driftbudget. Planavgift kommer att tas ut enligt gällande taxa. 

Delegering av antagande 

Förvaltningen bedömer att utifrån det planeringsunderlag som finns i nuläget kan 

antagandet av detaljplanen delegeras till kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap 

27 § plan- och bygglagen. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att uppdra till förvaltningen att upprätta en ny detaljplan för 

verksamheter och handel på del av fastigheten Viggestorp 5:1 (väster om 

väg 215) 

2. Att förvaltningen får i uppdrag att starta planarbete för detaljplan för 

verksamheter och handel på del av fastigheten Viggestorp 5:1 (väster om 

väg 215) 

3. Att kostnaderna för detaljplan för verksamheter och handel för del av 

Viggestorp 5:1 belastar berörd verksamhets driftbudget. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 

1. Att delegera beslut om antagande av detaljplan för del av Viggestorp 5:1 

(väster om väg 215) 5 till kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § 

plan- och bygglagen. 

 

- - - - - 
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2021-§ 377   Dnr: KS.2021.0478 

 

Planbesked Östermalm 1:12 

Beskrivning av ärendet 
SBB Tegelbruket Fastighets AB har inkommit med en begäran om planbesked 

för fastigheten Östermalm 1:12. En ny detaljplan som syftar till att skapa 

bostäder eller annan samhällsnyttig verksamhet på en plats som det tidigare har 

varit ett vårdboende.  

Förvaltningen har kommit fram till att se över hela den tidigare detaljplanen från 

1978 i sin helhet. Att man ser över hela detaljplanen är främst för att se till att det 

inte blir planer som överlappar varandra och skapar förvirring om vad som gäller 

på vilken plats. Justeringarna från planbeskedet syftar till att säkerställa 

befintliga ytor för parkering som tillhör allmän plats, samt för att motverka ett 

”lapptäcke” av detaljplaner på platsen.  

 

Området för planbesked har tidigare använts som vårdbyggnad men det har nu 

ansökts om att planera dessa för bostäder i stället. Detta passar in i 

landskapsbilden i området då det främst är bostäder som ligger runt denna plats. 

Även en skola ligger i anslutning till området vilket är positivt för de som 

kommer att flytta in i byggnaderna. Det finns dock saker som behöver lösas för 

att få en optimal lösning. Dagvattenhantering behöver utredas då befintliga 

byggnadskroppar stoppar naturliga rinnvägar, samt att MKN inte får försämras. 

Trafikbuller och trafiklösning kan behöva utredas då antalet rörelser på denna 

väg kan förväntas öka samt att befintlig utfart är mitt i kurvan. (Ytterligare 

information om området kan läsas i den bifogade planbeskedsutredningen).  

 

Enligt plan- och bygglagen (SFS 2010:900), 5 kap. 2-5 §§ ska kommunen som 

en följd av en begäran om planläggning, ändring eller upphävande av gällande 

detaljplan eller områdesbestämmelse lämna ett planbesked. Ett planbesked är 

inte bindande och kan inte överklagas. 

 

Motiverat ställningstagande 

Förvaltningen ställer sig positiv till att genomföra ändring av gällande detaljplan 

enligt SBB Tegelbruket Fastighets ABs ansökan om planbesked. Förvaltningen 

ställer sig vidare positiv till att se över detaljplanen i sin helhet. 

Förvaltningen bedömer att upprättande av detaljplan kan genomföras med 

standardförfarande.  

Planarbetet beräknas kunna påbörjas under 2022 och antas under 2023.  

Ekonomi 

Avgift för planbesked tas ut 9520 enligt gällande taxa. Kostnader för planarbetet 

ska behandlas i kommande planavtal.   
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Yrkande  

Inge Jacobsson (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

delegera beslutet om antagande av detaljplan för Östermalm 1:12 till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och bygglagen. 

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till förslaget från Inge Jacobsson (M) 

Beslutsgång 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) konstaterar att det bara finns ett förslag till 

beslut och att kommunstyrelsen beslutar enligt detta. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att bevilja planbesked för Östermalm 1:12.  

2. Att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram detaljplan för Östermalm 1:12. 

3. Att avgift för planbesked tas ut med 9520 kr enligt gällande taxa.   

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 

1. Att delegera beslut om antagande av detaljplan för Östermalm 1:12 till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och bygglagen. 

- - - - - 
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2021-§ 378   Dnr: KS.2021.1074 

 

Kommungemensamma kostnader – överföring av medel till 
sektor samhällsbyggnad för flygfotografering och kartering. 

Beskrivning av ärendet 

I Strategisk plan 2021-2023 och budget för 2021 finns medel avsatta under år 

2021 till kommungemensamma kostnader för flygfotografering och kartering 

med  

1 000 000 kr.  

Utifrån kommunens tillväxtmål är det av stor vikt för effektivare och snabbare 

handläggning, exempelvis vid detaljplaneläggning och för bygglovshantering, att 

kommunen har uppdaterade kartunderlag. Ett effektivt sätt att uppdatera 

kommunens kartunderlag är genom flygfotografering och att dessa bilder sedan 

ligger till grund för inmätning av byggnader, vägar med mera (kartering),   

I och med att flygfotografering för kartering bör ske under perioden innan 

lövsprickning eller efter lövfällning och att det i början av året införts nya regler 

för drönarflygning så har det inte varit möjligt att genomföra flygfotografering 

tidigare under året.  

Förvaltningen ser i och med den korta tid som är kvar av år 2021 att det finns 

möjlighet att genomföra flygfotografering och kartering till en kostnad av 620 

000 kr. Med anledning av det föreslås att sektor samhällsbyggnad tilldelas 

ovanstående belopp från kommungemensamma kostnader. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att tilldela sektor samhällsbyggnad 620 000 kr från 

kommungemensamma kostnader till flygfotografering och kartering. 

 

2. Att paragrafen justeras omedelbart. 

 

- - - - - 
 

Justeras: 
 
 
______________________ ______________________ 
Ulrika Jeansson  Frida Granath 
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2021-§ 379   Dnr: KS.2021.0128 

 

Statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS och SoL sektor 
social omsorg, kvartal 3 2021 

Beskrivning av ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL 16 kap 6f §) och lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS 28h §) ska socialnämnden till fullmäktige lämna 

en statistikrapport över hur många av nämndens gynnande beslut som inte har 

verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  

Nämnden ska till fullmäktige även lämna en statistikrapport över hur många av 

nämndens gynnande beslut som inte har verkställts på nytt inom tre månader från 

den dag då verkställigheten avbröts. Rapporteringen ska ske en gång per kvartal. 

 

Kvartal 3 2021 

Det är totalt 39 beslut under kvartal 3, där det gynnande beslutet eller ett avbrott 

i verkställighet, helt eller delvis, inte har verkställts inom tre månader. Antalet 

rapporterade beslut är samma som för förra kvartalet. Antalet har förändrats för 

de olika typerna av beslut, störst förändring är ökningen av beslut som ej är 

verkställda gällande gruppbostad, med 5 fler än föregående kvartal. 15 av de 

rapporterade besluten är verkställda eller avslutade senast 2021-10-31. Många av 

avbrotten i verkställighet är på individens eget önskemål, ibland på grund av 

covid-19. 

Att biståndsbeslut ej verkställs samt att avbrott sker kan bero på olika orsaker. 

Vad gäller insatsen kontaktperson handlar det ofta om svårigheter att hitta 

lämplig uppdragstagare. Insatsen kortidsvistelse kan ske i form av kontaktperson. 

För dessa och insatsen kontaktperson som inte är verkställda, så har förslag på 

kontaktperson erbjudits majoriteten av individerna. Avbrotten beror till största 

delen på att uppdragstagaren avbrutit sitt uppdrag.  För insatsen bostad med 

särskild service är orsaken oftast brist på bostäder. Inom daglig 

verksamhet/dagverksamhet beror det oftast på specifika önskemål som inte kan 

uppfyllas, plats inom befintliga verksamheter erbjuds alltid. Det kan även handla 

om sjukskrivning, svårigheter att få kontakt med den enskilde, att den enskilde 

avsäger sig specifik bostad/insats/uppdragstagare eller att den enskilde själv 

önskar ett avbrott i verkställigheten under en tid. 

Ett löpande arbete pågår med att hitta uppdragstagare till insatsen kontaktperson. 

Beslut följs även upp för att identifiera eventuella behovsförändringar. Bristen på 

gruppbostäder har arbetats med under en längre tid vilket har kortat kön. Under 

senaste tiden har många nya beslut om insatsen bostad med särskild service 

tagits. Ett intensivt arbete pågår för att lösa bristen på servicebostäder och 

sektorn ser över nya alternativ. Under hösten 2021 kommer en servicebostad 

utökas med två platser. Vidare kommer arbetet fortlöpa för att se över om fler 

servicebostäder kan utöka sitt platsantal och samtidigt bibehålla kvaliteten. Inom 
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daglig verksamhet sker kontinuerligt arbete för att hitta lösningar på specifika 

önskemål och regelbunden kontakt finns mellan individerna och handledare. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att godkänna statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS (Lagen om 

stöd och service till vissa funktionshindrade) och SoL (Socialtjänstlagen), 

sektor social omsorg kvartal 3 2021. 
- - - - - 
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2021-§ 380   Dnr: KS.2020.1300 

 

Internkontroll sektor social omsorg november 2021 

Beskrivning av ärendet 

Internkontrollen för september 2021 omfattar följande kontrollmoment: 

Kontroll att beviljade insatser verkställs, kvartal 3 2021 

    (Statistikrapportering till kommunfullmäktige i separat ärende) 

Kontrollerna visar:  

Kontroll att beviljade insatser verkställs, kvartal 3 2021 

Det är totalt 39 beslut under kvartal 3, där det gynnande beslutet eller ett avbrott 

i verkställighet, helt eller delvis, inte har verkställts inom tre månader. Antalet 

rapporterade beslut är samma som för förra kvartalet. Antalet har förändrats för 

de olika typerna av beslut, störst förändring är ökningen av beslut som ej är 

verkställda gällande gruppbostad, med 5 fler än föregående kvartal. 15 av de 

rapporterade besluten är verkställda eller avslutade senast 2021-10-31. Många av 

avbrotten i verkställighet är på individens eget önskemål, ibland på grund av 

covid-19. 

Följande åtgärder redovisas: 

Ett löpande arbete pågår med att hitta uppdragstagare till insatsen kontaktperson. 

Beslut följs även upp för att identifiera eventuella behovsförändringar. Bristen på 

gruppbostäder har arbetats med under en längre tid vilket har kortat kön. Under 

senaste tiden har många nya beslut om insatsen bostad med särskild service 

tagits. Ett intensivt arbete pågår för att lösa bristen på servicebostäder och 

sektorn ser över nya alternativ. Under hösten 2021 kommer en servicebostad 

utökas med två platser. Vidare kommer arbetet fortlöpa för att se över om fler 

servicebostäder kan utöka sitt platsantal och samtidigt bibehålla kvaliteten. Inom 

daglig verksamhet sker kontinuerligt arbete för att hitta lösningar på specifika 

önskemål och regelbunden kontakt finns mellan individerna och handledare. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för sektor social omsorg, 

november 2021. 

- - - - - 
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2021-§ 381   Dnr: KS.2021.1101 

 

Prestationsbaserad ersättning statsbidrag till uppdrag psykisk 
hälsa för åren 2016-2018 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen behöver förbättra hantering av EU-bidrag och statsbidrag utifrån 

rekommendation R2-intäkter. Rekommendationen innebär att kommunen bokför 

bidraget enligt de villkor och förutsättningar som anges i beslutet. I praktiken 

innebär det att det kommer vara färre bidrag som kan föras över mellan år. 

Ekonomi och styrningsavdelningen har tagit fram en rutin för att hantera dessa 

intäkter framöver.  

Kommunen har gamla medel som enligt rekommendationen borde 

intäktsredovisas under 2021. Medlen avser uppdrag för psykisk hälsa för åren 

2016-2018. Om medlen intäktsförs för 2021 så finns risk att de planerade 

insatserna som medlen var tänkta för inte genomförs. Medlen används till 

gemensamma insatser för psykisk hälsa av sektorerna vård och omsorg, 

utbildning och social omsorg. 

 

Sammanlagt kvarstår det per den 11 november ca 1mnkr för åren 2016, 2017 och 

2018.  Förvaltningen föreslår att hälften av medlen som finns kvar den 31/12 

2021 överförs till 2022 och hälften överförs till 2023.  

 

Sektorerna önskar använda dessa medel under 2022 och 2023 enligt följande: 

 

- Förstärkning av medarbetare till familjecentralen under åren 2022 – 2023 

under totalt 20 månader, då start är beräknad till våren 2022 av 

verksamheten.   

- Fortsatt Första hjälpen utbildning under 2022 och 2023  

- Inköp i samband med uppstart till familjecentralen. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att hälften av medlen som finns kvar den 31/12 2021 överförs till 2022 

och hälften överförs till 2023. 

- - - - - 
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2021-§ 382   Dnr: KS.2021.1034 

 

Investeringsplan 2022-2024 

Beskrivning av ärendet 

Det föreslås att 2022 års investeringsram fördelas till nedanstående poster.  
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Under respektive anslagsrubrik finns medel som är specificerade med belopp och 

för att starta dessa projekt krävs inga ytterligare beslut i kommunstyrelsen.  

Markeringen X står för att kalkyl saknas, vilket innebär att förslag på 

lösningsalternativ ska presenteras eller att investeringens har sekretessbelopp. 

Förvaltningen behöver inkomma till kommunstyrelsen med underlag vid 

investeringar markerade med X med förslag på hur medlen ska användas. 

Listan innehåller objekt som fördelas på flera år, med investeringsanslag för 

2022-2024 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att uppdra till förvaltningen att påbörja arbetet med beloppssatta 

investeringsobjekt 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 383   Dnr: KS.2021.0560 

 

Investeringsmedgivande - Bergslagsvägen etapp 2 

Beskrivning av ärendet 

I februari 2020 beslutade kommunstyrelsen, 2021-§ 39 dnr KS.2019.1138, att 

godkänna Centrumgruppens gestaltningsförslag för att binda ihop 

Förvaltningstorget - Bergslagstorget - Bruksparken - Slottsparken/Engelska 

parken till en sammanhängande helhet. 

 

I enlighet med det framtagna gestaltningsförslaget har det under våren pågått 

projektering för en ombyggnad av Bergslagsvägen, Bergslagstorget och 

Finsterwaldevägen. Utifrån att det under projektets gång planeras förändringar i 

linjesträckningen för tätortstrafiken och att busstrafik åter kommer trafikera 

Bergslagsvägen från och med mitten av juni år 2022 har det under hösten pågått 

intensivt arbete med omprojektering och justeringar i det underlag som ligger till 

grund för upphandling av projektet.   

 

Med anledning av att det är angeläget att påbörja en ombyggnad under tidig vår 

och att få nödvändiga delar av projektet färdigställda tills den nya tätortslinjen 

börjar trafikera Bergslagsvägen föreslås att förvaltningen får i uppdrag att 

påbörja en upphandling för en ombyggnad av Bergslagsvägen, Bergslagstorget 

och Finsterwaldevägen.   

 

Planerad byggstart är under mars 2022. Utifrån samråd med centrumhandlarna 

ses det viktigt att tidigt få till parkeringsmöjligheter längs Finsterwaldevägen. 

Nedan anges en grov etappindelning och tidplan för genomförande av den 

planerade ombyggnaden: 

1. Bergslagsvägen, Finsterwaldevägen – Stationsvägen, vår 2022 

2. Finsterwaldevägen, höst 2022 

3. Bergslagstorget, vår 2023 

4. Bergslagsvägen, Stationsvägen – Vallonplatsen, höst 2023    

 

Förvaltningen ser att en trolig genomförandetid för projektet i sin helhet sträcker 

sig från mars 2022 till senhösten 2023. Tillgängligheten till verksamheterna 

kommer bibehållas under byggtiden. 

 

Projektets totala kostnad är beräknat till XX miljoner kronor. I den totala 

kostnaden ingår kostnader för genomförda utredningar och projektering, 

framtagande av förfrågningsunderlag samt kommande kostnader för byggnation, 

ändrings- och tilläggsarbeten, projekt- och byggledning, besiktningar, 

bygglovsavgifter med mera. 
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För att inte avslöja projektets kalkylerade kostnad för framtida entreprenörer bör 

det framräknade beloppet sekretessbeläggas. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att uppdra till förvaltningen att efter genomförd upphandling genomföra 

en ombyggnad av Bergslagsvägen, etapp 2, enligt framtaget förslag. 

2. Att anvisa totalt XX miljoner kr till förvaltningen varav XX miljoner från 

tidigare avsatta medel i investeringsplan 2021-2023, dnr KS.2020.1012, 

för infrastruktur samt om erforderliga beslut fattas om investeringsplan 

2022-2024 dnr KS.2021.1034 avsätta X miljoner från offentliga medel 

till förfogande. 

3. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott från 

kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta samt 

ökade driftkostnader efter slutredovisat projekt.  

4. Att paragrafen justeras omedelbart. 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att uppdra till sektor samhällsbyggnad att påbörja upphandling för en 

ombyggnad av Bergslagsvägen, etapp 2, enligt framtaget förslag.  

2. Att 1% av beslutad investeringssumma avsätts för konstnärlig 

utsmyckning. 

3. Att paragrafen justeras omedelbart. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 384   Dnr: KS.2021.1042 

 

Vägnamn för nytt bostadsområde vid Melby, Finspång 

Beskrivning av ärendet 

För det nya bostadsområdet vid Melby som ligger utmed riksväg 51 vid avfarten 

till Rejmyre, har en ny detaljplan antagits av Kommunfullmäktige (2019-06-19). 

Detaljplanen ger möjlighet att bebygga området med småhus, radhus, parhus, 

terrasshus samt en förskola. 

Exploateringen av bostadsområdet har påbörjats och de nya vägar som finns i 

området behöver nya namn. 

Förslag till vägnamn är Melbyvägen, Melbysundsvägen och Romareportsvägen 

och framgår av bifogad karta. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa vägnamnen Melbyvägen, Melbysundsvägen och 

Romareportsvägen. 

Kommunstyrelsens beslut 
 

2. Att anteckna informationen till protokollet 

 

3. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 385   Dnr: KS.2020.1065 

 

Investeringsmedgivande- gång-och cykelväg Viggestorp 

Beskrivning av ärendet 

Sektor Samhällsbyggnad önskar ta del av 2021 års investeringsmedel enligt 

beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 infrastruktur, markerat med X, för anläggande 

av gång- och cykelväg Viggestorp. 

 

Projektet gång- och cykelväg Viggestorp omfattar anläggande av gång- och 

cykelväg med sträckning från Linköpingsvägen mot Klövervägen tillsammans 

med tillgänglighetsanpassade passager med förstärkt belysning. Åtgärden knyter 

ihop befintligt gång- och cykelvägnät i Torstorp och Falla.  

 

Syftet med åtgärden är att skapa en trafiksäker miljö för oskyddade trafikanter 

och primärt att skapa möjlighet för barn -och unga att på ett säkert sätt kunna 

cykla till skolan och fritidsaktiviteter. Åtgärden bidrar även till hela resan 

konceptet då hållplats Sjövik ligger i anslutning till Linköpingsvägen. 

 

Enligt delegationsbemyndigande 2019-09-30 § 353 punkt 3.21, KS.2020.1065, 

har beslut gällande ansökan om medfinansiering av objektet fattats. 

Förvaltningen har ansökt och beviljats statlig medfinansiering till en ny gång- 

och cykelväg Viggestorp. 

Åtgärden är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 

50/50 som fördelning. Den totala kostnaden för åtgärden beräknas till totalt 2 

500 000 kr varav kommunens del utgör 1 250 000 kr. Åtgärden är en 

samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 50/50 som 

fördelning. 

Den tillkommande årliga driftskostnaden i och med ett genomförande av 

projektet är beräknad till ca 20 500 kr. Kapitalkostnaderna beräknas uppgå till 

110 000 kr per år. Denna kostnad täcks till viss del av bidraget från Trafikverket, 

vilket innebär att nettokostnaden för sektor samhällsbyggnad beräknas att uppgå 

till 57 000 kr per år. Budget för kapitalkostnader och för drift och underhåll 

kommer äskas från avsatta kommungemensamma medel. 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att sektor samhällsbyggnad erhåller investeringsmedgivande om 

1 250 000 kr för anläggande av gång- och cykelväg Viggestorp. 

2. Att finansiering av investeringsbeloppet sker inom ramen för 

infrastruktur enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012. 

3. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för årskostnaden från 

kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta efter 

färdigställt projekt. 
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4. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för ökade 

driftskostnader efter färdigställt projekt. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - - 
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2021-§ 386   Dnr: KS.2021.0525 

 

Fastighetsförvärv -SOLHÖJDEN 9, Siemenshallen 

Ärendebeskrivning 

Finspångs kommun har av Siemens Energy AB blivit erbjuden att förvärva 

fastigheten Solhöjden 9 (Siemenshallen). Fastigheten har en markareal om 4 889 

kvadratmeter och är bebyggd med en idrottshall om 1 015 kvadratmeter. 

Byggnaden uppfördes 1962 och innehåller gymnastiksal och omklädningsrum. 

Den obebyggda delen av fastigheten innehåller parkeringsplatser och grönytor. 

Förvaltningen har genomfört en besiktning av fastigheten och kan konstatera att 

byggnadens skick är relativt gott. Förvaltningen gör dock den bedömningen att 

avsättning behöver göras för vissa underhålls- och reinvesteringsbehov. 

Bedömningen är att belysningsarmaturer behöver bytas ut samt att 

underhållsåtgärder avseende målning och plåtarbeten behövs i närtid. Bedömd 

kostnad 800 tkr. I övrigt saknar byggnaden värmeåtervinning i befintlig 

ventilationsanläggning men uppfyller kraven för och har godkänd OVK. 

(obligatorisk ventilationskontroll) Förvaltningens bedömning är att den behöver 

åtgärdas inom 5 år. Åtgärden kostnadsberäknas till 1,5 mkr +/- 500 tkr. (2021) 

Fastighetsägaren Siemens Energy AB har låtit genomföra en extern värdering av 

fastigheten vilken visar ett värde av 2,6 miljoner kronor. (SVEFA auktoriserad 

fastighetsvärderare).  

Behovsbedömning 

Idrottshallen används idag av Finspångs kommuns skolor och då primärt av 

Högalids skolan. Idrottshallar har en ständig hög efterfrågan. Allmänt kan man 

säga att lokalbrist inom idrottsundervisning skapar stora utmaningar avseende 

schemaläggningen. Timplanen för idrottsundervisning inom grundskolan 

innehåller idag 600 timmar. Siemenshallen har varit ett nödvändigt tillskott för 

skolverksamheten och skulle på ett negativt sätt påverka skolverksamheten om 

den inte var disponibel för skolundervisning. Utöver detta finns ett stort behov av 

lokalyta för föreningsidrott inom ett flertal olika idrotter. 

Ett förvärv av Siemenshallen säkerställer en del av det behov som både skol- och 

fritidsverksamheten efterfrågar. Förvaltningen föreslår att Siemenshallen 

förvärvas av Siemens Energy AB enligt bedömt marknadsvärde 2,6 miljoner 

kronor.  

Ekonomi 

Fastighetens värdering är 2,6 miljoner kronor inkluderat förvärvskostnader blir 

investeringen 2,71 miljoner kronor. Direkta investeringar i fastigheten är 0,8 

miljoner kronor.  

Driftmässig påverkan på kommunens ekonomi är 548 tkr varav 238 tkr är 

kapitaltjänstkostnader och 310 tkr avser driftkostnader. Förvaltningen har utrett 
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den interna fördelningen av driftkostnaderna. Bedömningen är att sektor 

utbildning och ledningsstab är interna hyresgäster.  

Årskostnad fördelas enligt självkostnadsprincipen 548 tkr till fastighetens 

hyreskostnader. Varav förvaltningen föreslår en fördelning Sektor utbildning 40 

% och ledningsstab 60 %.  

Fördelningsmodellen bygger på en uthyrning om 90 timmar per vecka.  

Sektor utbildning har idag en hyreskostnad för lokalen med ca 60 tkr vilken 

avräknas i fördelningsunderlaget. 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att Finspångs kommun förvärvar Solhöjden 9 från Siemens Energy AB för 
köpeskillingen 2,6 mkr exklusive transaktionskostnader 

2. Att medge att investering med 3,512 mkr för köp och reinvestering av 
fastigheten och som finansieras inom 2022 års fastighets investeringsram  

3. Att fastställa förelagt köpeavtal 

4. Att Internhyresavtal upprättas med sektor utbildning och ledningsstab 

5. Att ramjustering sker för sektor utbildning med 159 tkr och ledningsstab 
med 329 tkr  

6. Att uppdra till förvaltningen att bereda nytt namn på byggnaden 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - - 
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2021-§ 387   Dnr: KS.2021.0593 

 

Solelsprogram för Finspångs kommun 

Sammanfattning 

Framtagande av en långsiktig plan för utbyggnad av solcellssystem var ett av 

kommunens prioriterade uppdrag för 2019. Utifrån beslutade Riktlinjer för 

politiskt fastställda dokument har ett solelsprogram tagits fram som ska gälla för 

hela koncernen. Programmet ange politiska målsättningar och riktlinjer för solel 

som ska gälla såväl kommunorganisationen som kommunkoncernen. Utifrån 

programmet tar kommunorganisation och koncernens bolag fram detaljerade 

planer som redovisa hur målen kommer att uppnås.  

Det övergripande målet för solel är att  

- senast år 2026 motsvarar produktion av solel 5 % av kommunkoncernens 

totala energianvändning.  

- senast år 2031 motsvarar produktion av solel 10 % av 

kommunkoncernens totala energianvändning. 

Mål för solelproduktion uppnås genom att:  

- Solceller installeras på alla nya byggnader, där det är lämpligt  

- Solceller uppförs på befintliga fastigheter, där det är lämpligt  

- Markbaserade anläggningar för solel ska främjas. 

 

Beskrivning av ärendet  
Finspångs kommun är ansluten till Borgmästaravtalet vilket betyder att i enlighet med 

nationella klimatmål ska växthusgasutsläppen minska i kommunens geografiska område 

med minst 63 procent till år 2030, jämfört med 1990. 

I Agenda 2030 finns ett mål om hållbar energi för alla, att tillgång till 

ekonomiskt överkomlig, tillförlitlig, hållbar och modern energi för alla ska 

säkerställas. I den strategiska planen för Finspångs kommun anges att för 

kommunen betyder målet en omställning till förnybar energiförsörjning och 

fokus på energieffektiviseringen inom befintlig infrastruktur. Vidare anges att 

Finspångs kommun ska uppnå målet genom att bland annat öka elproduktion 

med hjälp av förnybara energikällor. 

Framtagande 

Programmet har tagits fram av en arbetsgrupp med representanter från sektor 

samhällsbyggnad och kommunens tre bolag. Arbetet har samordnats av 

kommunens hållbarhetsstrateg. Arbetet har också haft en styrgrupp bestående av 

kommundirektör, VDs för samtliga bolag och chef för sektor samhällsbyggnad.   

Remiss och synpunkter  

Programmet har remitterats till de kommunala bolagen. Finet anser sig inte har 

några fastigheter lämplig för installation av solceller. Vallonbygden och 
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Finspångs Tekniska Verk ställer sig positivt till förslaget. Finspångs Tekniska 

Verk anser dock att målen bör formuleras som verkliga värden istället för 

procenttal.  

Kommentar till inkomna synpunkter  

Uppdrag att ta fram en plan föreslås ges till FFIA som får möjlighet att fördela 

ansvar för målet mellan bolagen utifrån möjligheter och kostnadseffektivitet. 

Finet svarar för en väldigt liten del av bolagens elanvändning, deras andel solel 

bör kunna därmed mötas av annan aktör.  

Det är brukligt att målsättningar anges som en andel, detta för att kunna följa 

utvecklingen och uppnå målen i strategiska planen om att öka produktion av 

lokal och förnybar el. Kommunkoncernens elanvändningen kommer att öka fram 

till 2030 eftersom nya verksamhetslokaler och bostäder kommer att byggas.  Det 

är viktigt att solelsproduktionen följer denna utveckling.  

Ekonomiska konsekvenser 

Redan nu installerar kommunorganisationen solceller på alla nya byggnader och 

solceller har installerats på ett antal befintliga byggnader retrospektivt. Under 

projektets gång har fastighetsenheten tagit del av erbjudit stöd från 

Energikontoret på Region Östergötland att beräkna kostnader och 

återbetalningstid för installation av solceller på ett antal befintliga byggnader. 

För en anläggning med 150 kW effekt på Berggården är investeringskostnaden 

cirka 1,5 miljoner och återbetalningstiden 10-13 år (beroende på kalkylränta). 

150 kW motsvarar cirka 1,25 % av kommunorganisationens nuvarande 

elanvändningen. Investeringsmedel har avsatts i kommunens budget åren 

framöver för att möjliggöra anläggningar på befintliga byggnader. För nya 

byggnader ingår solceller i den totala investeringsbudgeten.  

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

 

1. Att anta solelsprogram för Finspångs kommun 

2. Att ge Finspångs Förvaltnings- och Industrihus AB (FFIA) och sektor 

samhällsbyggnad (fastighetsenhet) i uppdrag att ta fram planer för hur 

målen ska uppnås. Planerna ska redovisas till kommunstyrelsen senast 1 

år efter antagande av solelsprogrammet. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 
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2021-§ 388   Dnr: KS.2021.1000 

 

Ansökan om utvecklings- och omställningsmedel - arbete 
optimerad grundbemanning 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsen har beslutat om ett prioriterat uppdrag som syftar till att 

optimera grundbemanningen för att minska timvikarier och ge trygga 

arbetsvillkor. 

Under hösten/vintern 2020-2021 arbetade en projektgrupp med att se över hur 

kommunen effektivast organiserar sig i frågor kring bemanning. Projektgruppen 

lämnade följande förslag som kommunledningsgruppen ställde sig bakom.  

• Att ställa sig bakom förslaget till bemanningsprocess, organisation, roller 

och kostnadsfördelning 

• Att pågående arbete med ökad grundbemanning och heltid som norm 

prioriteras 

• Att genomföra kompetensutvecklingsinsatser kring bemanningskrav 

schemaläggning och hållbara scheman 

• Att sektorerna får i uppdrag att se över och centralisera resurserna för 

schemaläggning  

• Att införa budget i timmar för schemabunden verksamhet för att 

underlätta uppföljningen 

• Att ta fram gemensamma regler kring bemanningskrav, schemaläggning, 

introduktion samplaneringsenheter mm i en bemanningshanbok 

• Att utreda införande av IT-stöd med schemaförslag och vikariebokning 

med bokningsassistent. 

• Att slopa interndebitering av bemanningsenheten och ramjustera enligt 

förslag 

• Att äska medel för en tjänst som bemanningscontroller 

• Att begäran utvecklingsmedel för att tillsätta extra resurser för 

genomförande 

• Att dimensionera stödinsatser kring bemanningskrav, schemaläggning 

och hållbara scheman så att projektet kan prioriteras 

• Att utse en projektledare och upprätta en projektplan för genomförande 

Den nya projektgruppen som utsetts har det prioriterade uppdraget som 

huvuduppdrag. 

 

Projektets målbild är att  

• Kommunens schemalagda verksamheter har en grundbemanning som 

täcker upp all planerad frånvaro och merparten av oplanerad frånvaro 
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• Verksamhetens scheman är planerade utifrån bemanningskrav och inom 

budget 

• Tillsvidareanställning och heltid ska göra det lättare att bemanna med 

kompetent personal 

• Chefer har god kontroll på budget och bemanning 

• Medarbetare är nöjda med sin arbetssituation 

Projektmålen är 

• Att med hjälp av pilotenheter som går före hitta arbetssätt som kan 

spridas över hela kommunen 

• Att genom partsgemensamt arbete ta fram en bemanningshandbok 

• Att utbilda chefer och annan berörd personal kring bemanningskrav, 

grundbemanning och schemaläggning 

Förväntade effekter efter genomfört projekt är 

• Effektiva rutiner  

• Fler som jobbar heltid 

• Färre vikarier 

• Fler tillsvidareanställda 

• Effektivare administration av schemaläggningen 

• Rekrytering av kompetenta medarbetarna  

• Trygga arbetsförhållanden 

• Ökad kvalitet i verksamheten 

• Ökad effektiv tid utifrån schema 

• Färre delade turer 

• Minskad mertid 

• Minskad övertid 

• Stabilare verksamhet – upplevd kontinuitet från brukare 

• Minskad kostnad för sektorerna 

 

För att genomföra projektet har en övergripande aktivitets- och tidplan som löper 

fram till 2023-12-31 tagits fram och en budget med uppskattning av 

medarbetares tid i projektet, tillkommande kostnader och löpande kostnader efter 

projektavslut. 

 

Arbetet med optimerad grundbemanning kommer att beröra ca 35 av 

kommunens enheter inom hemtjänst, särskilt boende, LSS-omsorg och 

socialpsykiatri, förskola, kostverksamhet och lokalvård.  

 

Detta handlar om ett stort förändringsarbete som kräver noggrann förankring och 

därmed många personers engagemang. För att medarbetare inom ovan nämnda 
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verksamheter ska kunna delta i förändringsarbetet krävs att medel finns för att 

tillsätta vikarier. I projektet finns också nyckelpersoner som kommer att behöva 

avlastning för att jobba i projektet med stöd och utbildning till enhetschefer och 

arbetsgrupper. I projektbudgeten finns också medel för kommunikationsstöd och 

extern coaching till chefer i förändringsledning.  

 

En annan förutsättning i projektet är att erbjuda ett bra systemstöd för planering 

och uppföljning och vi behöver komplettera system eller göra anpassningar i 

befintliga system. Det innebär både engångskostnader och löpande 

licenskostnader. 

 

Slutligen har projektgruppen lyft behovet av en bemanningscontroller som kan 

arbeta med utveckling och kvalitetssäkring av bemanningsprocessen, vara ett 

kvalificerat stöd till chefer och bistå med beslutsunderlag, följa upp och 

analysera att vi har en effektiv resursplanering och resursanvändning 

tillsammans med ekonom och utbilda och introducera nya chefer i 

bemanningsprocessen. I uppdraget ingår också att följa upp att förväntade 

effekter med projektet uppnås. 

 

Ledningsstaben söker utvecklingsmedel för att genomföra projektet enligt nedan.  

 

 2022 2023 

Externa föreläsare/resurser/coaching 83 750 60 000 

Kommunikationsinsatser 60 000 8 000 

Systemanpassningar 210 000  
Vikariekostnader bemanningsenheten 550 000 550 000 

Vikariekostnader delprojektgrupper 371 250 742 000 

Bemanningscontroller (löpande) 670 000 690 000 

Systemdrift (löpande) 310 000 310 000 

  2 255 000 2 360 000 

 

Efter projektets avslut beräknas den löpande kostnaden om 1 mnkr för 

bemanningscontroller och systemdrift finansieras gemensamt inom ram.  

I budget för de kommande åren finns just nu utvecklingsmedel med 1 349 000 

kronor tillgängligt för 2021, under förutsättning av kommunfullmäktiges 

budgetbeslut 5 599 000 kronor för 2022 och 5 514 000 kronor för 2023. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att bevilja utvecklingsmedel för Bemanningsprojektet med 2 255 000 

kronor 2022 och 2 360 000 kronor 2023. 
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Kommunstyrelsens beslut 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 
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2021-§ 389   Dnr: KS.2021.1079 

 

Revidering av överenskommelse om samverkansavtal 
gällande gemensamt HVB Fyrbylund 

Beskrivning av ärendet 

Syftet med samverkansavtalet är att kommunerna i Östergötland och Region 

Östergötland ska driva ett hem för vård- och boende (HVB) riktat till barn, för att 

stärka samplaneringen och utveckla vården för de mest utsatta barnen. 

Verksamheten har varit i gång under drygt ett år och i tidigare statusrapporter 

och årsrapport för verksamheten 2020 finns redovisning av arbetet. En 

genomlysning av avtalet resulterade i en gemensam bild av att avtalet är bra i sin 

helhet men att fyra justeringar föreslås: 

Justerad ålder till 20 år  

Förslaget är främst lagt för att ungdomar ska kunna få eftervård från Fyrbylund. 

Grunden är fortfarande att ungdomar som placeras ska vara under 18 år men vid 

behov ska ungdomen kunna få en förlängd behandling och en bra utslussning 

även då ungdomen hunnit fylla 18 år. 

Justera antalet platser och budget 

Idag är budgeten beräknad utifrån en genomsnittlig beläggning av 8 platser. 

Bedömningen är att det är ett för stort antal platser i förhållande till målgruppens 

behov och bemanning. Förslaget är att minska den genomsnittliga beläggningen 

till 7 platser och att den minskade intäkten ska täckas av ett ökat vårddygnspris 

från 5 000 kronor till 5 715 kronor. Detta innebär ett nytt vårddygnspris för 

kommunerna på 3 993 kronor, vilket är en ökning med 358 kronor. 

Införa årlig uppräkning av avtalet i enlighet med omsorgsprisindex OPI 

Förslaget innebär en årlig justering av den gemensamma budgeten enligt OPI 

och att motsvarande justering av vårddygnspriset görs utifrån OPI årligen. 

Tydliggörande gällande eftervård 

Kostnaden för eftervård regleras inte i nuvarande avtal. Utifrån att behovet ser 

olika ut för varje ungdom föreslås att eftervård planeras individuellt tillsammans 

med respektive kommun och att ersättning för eftervård betalas utifrån bedömt 

behov, med 500 kronor per timma. 

Samråd vård och omsorg föreslår Region Östergötlands hälso- och 

sjukvårdsnämnd och kommunerna i länet besluta att revidera överenskommelse 

om samverkansavtal gällande gemensamt HVB i enlighet med föreliggande 

förslag. 
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Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att godkänna revidering av överenskommelse om samverkansavtal 

gällande gemensamt HVB i enlighet med föreliggande förslag, från och 

med 2022-01-01 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 
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2021-§ 390   Dnr: KS.2021.0998 

 

Utvecklingsmedel för demokrativeckan 2022 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-03-17 § 57 om att genomföra en 

demokrativecka 2021. På grund av restriktioner har veckan dock fått flyttas fram 

till maj 2022. I samband med beslutet om att genomföra veckan beslutades också 

att anslå 200 000 kronor ur kommunens utvecklingspott. 5000 kronor har hittills 

använts av anslagna medel. Med anledning av att veckan kommer att genomföras 

2022 behöver ett nytt beslut om medel fattas. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att anslå 195 000 kronor som budget för demokrativeckans kostnader 

finansierat från kommunens utvecklingspott för 2022. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 
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2021-§ 391   Dnr: KS.2021.1048 

 

Yttrande avseende trafikutredning Finspångs landsbygd 

Beskrivning av ärendet 

Utredningen är del av Östgötatrafikens trafikutvecklingsprocess och följer enligt 

rapporten de riktlinjer Östgötatrafiken har för kontinuerlig effektivisering av 

trafiken. Det här är den fjärde utredningen av kollektivtrafiken i Finspång som 

genomförts i närtid och som påverkar kollektivtrafiken i Finspång.  

 

Den aktuella utredningen omfattar linjetrafik på Finspångs landsbygd, det vill 

säga linje 413, 414, 416 och 417. Utredningen hanterar även hållplatslägen och 

linjedragning för landsbygdstrafiken inom Finspångs tätort.  

 

Utredningen har genomförts av Östgötatrafiken och dialoger har förts med 

tjänstemän från ledningsstab och planeringsenheten.  

 

Den kommande landsbygdstrafiken är redan upphandlad av Östgötatrafiken 

vilket medför att det trafikförslag som presenterats i utredningen måste hålla sig 

inom ramarna för de frivolymer som redan är upphandlade. 

 

Yttrandet återfinns i sin helhet i Bilaga 1, Yttrande landsbygdstrafik. 

 

Förslaget 

Utredningen föreslår från sommaren 2023 att dagens linje 413 och 414 slås 

samman till en ringlinje 415 i västra stråket. Det innebär att bussen kör medurs 

Finspångs-Sonstorp-Hällestad – Ljusfallshammar – Grytgöl – Sonstorp 

(Sonstorpsbruk vk)  – Hällestad, vidare till Finspångs station via riksväg 51 och 

Sonstorp. Skaftkörningen in till Borggård tas bort i förslaget.  

 

I det östra delen av Finspång föreslås linje 416 och 417 vara kvar. Förslaget 

innebär att dagens linje 416 får en kortare linjedragning i Finspångs tätort, 

reducerat antal hållplatser och förkortas till Rejmyre. Det innebär att Hävla inte 

kommer trafikförsörjas av den linjelagda kollektivtrafiken. 

 

Linje 417 kör likt idag men med en reducerad hållplatsbild samt med en genare 

linjedragning i Finspångs tätort. Skaftkörning in till Huvklintvägen i Lotorp 

kvarstår i förslaget. 

 

Ekonomiska konsekvenser 

En konsekvens av utredningens förslag, om dessa genomförs, är att kostnader 

flyttas från Östgötatrafiken till Finspångs kommun. 
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Den föreslagna förändrade linjedragningen främst gällande Borggård, Skönnarbo 

och Hävla kommer innebära ökade kostnader för Finspångs kommun. Utifrån 

den kunskap som finns om boende i dessa områden (oktober 2021) beräknas 

kostandesökningen för Finspångs kommun bli: 

• 380 tkr per år för utökad skolskjuts.  

 

Förändringen innebär även att trafiksäkerhethöjande åtgärder i områdena 

behöver ses över vilket kan medföra investeringskostnader för Finspångs 

kommun. 

 

Finspångs kommun har redan fått ökade kostnader i och med Östgötatrafikens 

nedläggningar av linjer på landsbygden sedan 2016. Den ökade kostanden är 

drygt 1500 tkr för 2021, till detta kommer år 2023 drygt 380 tkr/år om det 

presenterade förslaget genomförs. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att godkänna bilagt yttrande avseende trafikutredning Finspångs 

landsbygdstrafik till Östgötatrafiken. 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 89 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 392   Dnr: KS.2021.1098 

 

Kompensation till Medley AB på grund av nedstängning, 2021 

Beskrivning av ärendet 

Den 30 oktober beslutades enligt Dnr KS.2020.1171 att restriktioner skulle 

införas vad gäller idrottshallar och simhall. Restriktionerna infördes utifrån 

Folkhälsomyndighetens rekommendationer om att stänga all icke-nödvändig 

kommunal verksamhet. Detta beslut kom att påverka Medley AB som 

entreprenör av badhus, café och shop på Arena Grosvad. Restriktionerna som 

beslutades 30 oktober hävdes 2021-06-15 2021. Med anledning av den påverkan 

som stängningen har inneburit för Medley söker Medley kompensatoriskt 

ekonomiskt stöd från Finspångs kommun.  

 

Enligt tidigare beslut i kommunstyrelsen (Dnr KS.2021.0292) har Medley AB 

tidigare erhållit kompensation för november och december 2020 med totalt 

640 092 kr. 

 

Medley AB har inte haft tillräckligt stort omsättningstapp för att inom perioden 

2021-01-01- 2021-06-15 medges statligt omställningsstöd.  

Medley AB har emellertid en eftersläpning i sitt omsättningstapp, vilket innebär 

att omsättningstappet de facto är större på helåret 2021 än vad som syns i första 

halvåret 2021. Detta på grund av ej ännu effektuerade uppsägningar av bland 

annat gymkort. Omsättningstappet beräknas till 28 %.  

 

Finspångs kommun har varit i kontakt med advokatfirman Delphi i egenskap av 

legala rådgivare för att utreda huruvida en ytterligare kompensation för 2021 är 

avtalsenlig och rimlig. Delphi har via telefon och e-post rekommenderat 

Finspångs kommun Delphi att ingå förlikning med Medley AB i frågan om 

kompensation.  

 

Finspångs kommun har träffat representanter från Medley AB den 2/11–2021 

och diskuterat en sådan förlikning. 

 

Kompensationen till Medley AB sker utifrån tidigare använd modell där snittet 

för intäktsbortfallet räknats fram till 35 %. Som ett tillägg till detta har Finspångs 

kommun förhandlat fram avräkning på kompensationen genom den 

korttidspermittering som Medley AB gjort med delar av sina anställda. Summan 

som därigenom räknas av det ursprungliga kompensationskravet på 1,6 mkr är 

202 140 kr. 

 

Den totala summan som utgår till Medley blir därmed 1 397 860 kr 

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 90 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Sett till den inte helt självklara juridiska ordningen får denna förlikning anses 

som god för Finspångs kommun. Andra kommuner har betalat ut ett betydligt 

högre belopp.  

 

Förvaltningen har inhämtat siffror från Medley och därigenom kunnat se vad 

verksamheten normalt inbringar i form av intäkter på badentré, café och shop. 

Förvaltningen kan då se att intäktsbortfallet behöver kompenseras men med 

reservationen att Medley haft vissa intäkter under perioden 2021-01-01 – 2021-

06-15. 

 

Denna kostnad belastar finansenheten för år 2021. Posten har varit med i 

prognosen för finansenheten sedan tertialbokslut 2. 

 

I och med detta beslut och kompensation finns inga ytterligare krav mellan 

berörda parter, Finspångs kommun och Medley AB.  

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att godkänna ersättningen till Medley AB på 1 397 860: - som 

kompensation för stängd verksamhet första halvåret 2021 

 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde 

- - - - 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 91 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 393 
 

Informationsärenden 

Följande ärenden rapporteras till kommunstyrelsen: 

 

a) Anette Asklöf, biträdande kommundirektör, informerade om 

Kommuninvests åtgärder med anledning av ny riskskatt. 

 

b) Ordförande Ulrika Jeansson (S) informerade om ett nämndinitiativ, 

Avstyrkan vindkraftsparker, som inkommit till dagens sammanträde från 

Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD).  

Nämndinitiativet lämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationsärendena till protokollet  

 
- - - - - 

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 92 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 394 

 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beskrivning av ärendet 

Delegationsbeslut är beslut som kommunstyrelsen överlåtit till delegat att 

besluta. Besluten i sig kan alltså inte godkännas eller ändras av 

kommunstyrelsen. De ska dock redovisas. Delegationsbesluten har delgetts 

kommunstyrelsen genom en lista i möteshandlingar till sammanträdet  

Dessa beslut redovisas för detta möte: 

 

 Försäkringslösning efterlevandepension 

 

Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid 

Vreta Utbildningscentrum läsår 2021/2022 

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier på 

Vreta Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier på 

Vreta Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om kontant resebidrag till gymnasieelev vid Vreta 

Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om kontant resebidrag vid synnerliga skäl till 

gymnasieelev vid Vreta Utbildningscentrum läsåret 

2021/2022  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid 

Vreta Utbildningscentrum läsåret 2021/2022   

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid 

Vreta Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid 

Vreta Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till elev vid Vreta 

Utbildningscentrum läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid De 

Geergymnasiet läsåret 21/22  

  

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 93 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till gymnasieelev vid De 

Geergymnasiet läsåret 2021/2022  

  

 

 Beslut om tilläggsbelopp vårterminen 2022 

  

Delegationsbeslut Sponsringsbidrag FAIK Bandy 

2021/2022  

 

Amortering av kommunens lån och utlåning till 

Vallonbygden AB 

 

Försäljning av finansiella tillgångar på grund av 

avveckling av pensionsmedelsportföljen 

 

Ändring av attesträtt inom sektor vård och omsorg 

 

  

 Ramjustering av budget för konstförsäkring från sektor 

samhällsbyggnad till sektor ledning stad, Kulturhuset  

  

 

 Omfördelning av tidigare beslutat investeringsmedel 

inom It-investeringar  

 

Arbetsområde i Hävla 211025-220901 FTV 

 

Upphängning av vepa-CNG 15 nov-17 jan 2022 

 

Julmarknad i Finspång 11 dec - Tillväxt Finspång   

  

 

 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

hastighetsbegränsning 40 km/tim på Östermalmsvägen 

och Gronvägen  

  

 

 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

huvudled på Södra 

Storängsvägen och Norra Storängsvägen  

  

 

 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

ändamålsplats för lastning och lossning på De 

Beschevägen  

  

 

 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering på De Beschevägen  

  

 

    



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 94 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om körfält 

för fordon i linjetrafik på Finnvedsvägen  

 

Fullmakt att företräda Finspångs kommun vid 

överklagande av beslut om statlig ersättning för 

asylsökande barn i grundskolan  

 

Tf. socialchef  

 

Utökat ansvarsområde, Hårstorps hemtjänst  

 

Metallvägen 10 Länsstyrelsen (Structor Miljö Öst AB) 

211022-211105 GT 

  

Kalkugnsvägen 16 (BRF Näcken) Finet (Brorssons 

Entreprenad AB) 211101-220228 GT  

 

Linköpingsvägen 67 Vattenfall 211101-211201 GT 

Linköpingsvägen 67 Vattenfall 211101-211201 TA  

 

Åsvägen 6 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 211115-

220131 GT  

 

Kornvägen 15 Vattenfall (Tjällmo Grävmaskiner AB) 

211207-211207 GT 

Kornvägen 15 Vattenfall (Tjällmo Grävmaskiner AB) 

211207-211207 TA  

 

Sundsvägen 39 FT 211115-211203 GT 

Sundsvägen 39 FT 211115-211203 TA  

 

Knektvägen 31 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211115-220228 GT  

 

Skarpåsvägen 2 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211108-211231 GT 

 

 Lingonvägen 16 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211115-220131 GT 

 

Orrspelsvägen 27 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211115-220131 GT 

  

 

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 95 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående redovisning av beslut som fattats med stöd av 

delegation till protokollet 

- - - -  

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 96 (96)  

Sammanträdesdatum  

2021-11-24  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 
2021-§ 395 
 

Delgivningar 

Följande dokument delges kommunstyrelsen: 
 

1. Finspångs stiftelser månadsrapport 31 oktober 2021 

 

2. Minnesanteckningar GÖP 2021-11-09 

 

3. Cirkulär från SKR: Den nya visselblåsarlagen 

 

4. Protokoll central samverkan 2021-10-20 
 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående cirkulär och skrivelser till protokollet 

- - - -  

 


